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2018-11-22 

 
 

Instans 
Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Fullmäktiges sessionssal, Sturegatan 42, torsdagen den 22 november  
2018 kl 18:00-21.15 
  

Beslutande 
 
Ledamöter 
Per-Olof Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Anne-Marie Ekström (L),  Niklas 
Arvidsson (KD), Annette Carlson (M), Andreas Exner (SD), Lennart 
Andreasson (V), Kerstin Hermansson (C),  Anna Svalander (L), Ulf 
Olsson (S), Malin Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Leila Pekkala (S), 
Lars-Åke Johansson (S), Urban Svenkvist (M), Marie Fridén (M), Birgitta 
Bergman (M), Crister Spets (SD),  Björn Qvarnström (SD), Ida 
Legnemark (V), Maj-Britt Eckerström (C),  Lars Gustaf Andersson (L), 
Yvonne Persson (S),  Ninni Dyberg (S), Kjell Hjalmarsson (MP), Micael 
Svensson (S), Gun-Britt Persson (S), Hans Gustavsson (KD), Oliver 
Öberg (M), Dennis Jernkrook (M),  Leif Häggblom (SD), Olle  
Engström (SD),  Anne Rapinoja (V), Cecilia Andersson ( C),  Andreas 
Cerny (L),  Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), 
Christina Waldenström (MP), Sara Andersson (S),  Else-Marie Lindgren 
(KD), Martin Nilsson (M), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Jan Nilsson 
(SD),  Peter Wiberg (V), Alexander Andersson (C), Johan Wikander (L),  
Sofia Bohlin (S), Robert Sandberg (S),  Mohammed Kossir (S), Johan 
Dahlberg (S), Magnus Sjödahl (KD), Hasse Ikävalko (M),  Jolly Bou 
Rahal (M), Jonas Ellerstrand (SD), Olof Brandberg (SD),  Gabriella 
Andersson (V), Mattias Danielsson (C), Anders Jonsson (S), Abdullahi 
Warsame (S),  Marie Samuelsson (S), Sead Omerovic (S),  Lisa Berglund 
(KD), Ulf Sjösten (M), Anders Alftberg (SD), Kristian Silbvers (SD), 
Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Liridona Rexhepi (S) och Anna 
Christensen (M). 

 

I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Lars-Gunnar Comén (M)                    - Pirita Isegran (M) 
För Cecilie Tenfjord-Toftby (M)               - Anna-Clara Stenström (M) 
För Per Carlsson (S)                                  - Anja Liikaluoma (S) 
För Amanda Wiktorsson (M)                    - Nils-Åke Björklund (M) 
 
Ersättare 
Annette Nordström (M), Per Månsson (M), Jonas Garmarp (M), Lovisa 
Gustafsson (M), Mattias Karlsson (M), Jan Idehed (C), Karl-Eric 
Nilsson (C), Soroush Rezai (L), Morgan Hjalmarsson (L), Åke Ekvad 
(KD), Valéria Kant (KD), Gunilla Christoffersson (KD),  Muharrem 
Binaku (S), Raija Leppänen (S), Bengt Bohlin (S), Andreas Ekström (S), 
Jessica Eng Strömberg (S), Leif Grahn (S), Marie Sandberg (S), Sören 
Björklund (S), Paulina Hanafi (S), Inger Landström (V), Tommy 
Josefsson (V), Anita Spjuth (V), Anna-Karin Gunnarsson (MP), Göran 
Larsson (MP), Eva Eriksson (SD), Maria Lindgren (SD),  
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Robert Skånberg (SD), Niklas Hallberg (SD), Martin Sörbom (SD) och 
Valter Kotsalainen (SD). 

 

Therése Björklund (S) anländer till sammanträdet kl 18:15. 
 

Anna-Clara Stenström (M) lämnar sammanträdet kl 20.48. Därefter 
tjänstgör Annette Nordström (M) för Cecilie Tenfjord Toftby (M) 
inför behandlingen av § 193. 
 
Cecilie Andersson (C) lämnar sammanträdet kl  20:48. Hon ersätts av 
Jan Idehed (C) inför behandlingen av § 193. 
 
Jolly Bou Rahal (M) lämnar sammanträdet kl 21:05. Hon ersätts av Per 
Månsson (M) inför behandlingen av § 197.  
  

 Övriga närvarande 
Saier Yousef                         valledare 
Göran Björklund                  sekreterare 

Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 28           
november 2018 

 
Underskrifter 
 Sekreterare 

 
Paragrafer §§ 175-205 

 Göran Björklund  

 Ordförande 
  

 Per-Olof Höög (S)  

 Justerare 
 
 

 
 

 

   
                                           Anne-Marie Ekström (L)          Ulrik Nilsson (M)  
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Ärendelista 
§ 175 

Val av justerande ledamöter............................................................... 5 
§ 176 

Anmälningsärenden ........................................................................... 6 
§ 177 

Inkomna interpellationer och enkla frågor ........................................... 7 
§ 178 Dnr KS 2018-00727 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval ....... 8 
§ 179 Dnr KS 2018-00778 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Lisa Berglund (KD) till Anna Svalander (L): 
Kommunalt aktivitetsansvar i Borås Stad ......................................... 10 

§ 180 Dnr KS 2018-00813 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Niklas Arvidsson (KD) till Malin Carlsson (S): 
Korttidsplatser och bemötande vid vårdplanering ............................. 11 

§ 181 Dnr KS 2018-00828 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Olle Engström (SD) till Tom Andersson (MP): 
Hur går arbetet med Rotundan? ....................................................... 12 

§ 182 Dnr KS 2018-00044 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Lennart Andreasson (V) till Anna Svalander 
(L) om resursfördelningsmodellen .................................................... 13 

§ 183 Dnr KS 2018-00829 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Malin Carlsson (S) om 
drogfritt stödboende ......................................................................... 14 

§ 184 Dnr KS 2018-00827 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Peter Wiberg (V) till Sara Andersson (S) om 
kulturfonden ..................................................................................... 15 

§ 185 Dnr KS 2018-00620 2.6.1.1 
Modulskola till Daltorpskolan F-6...................................................... 16 

§ 186 Dnr KS 2018-00120 2.6.1.1 
Anslagsframställan för förskola på Alideberg, Vildmarken, del av 
Lundby 1:1 Skogshyddan ................................................................. 17 

§ 187 Dnr KS 2018-00496 1.2.2.1 
Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse ............................................. 19 

§ 188 Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 
Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut år 2018 ..................................................................... 20 

§ 189 Dnr KS 2018-00657 1.2.4.1 
Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och de kommunala 
bolagen ............................................................................................ 21 

§ 190 Dnr KS 2018-00448 3.3.3.0 
Avfallstaxa - hushåll inför 2019 ........................................................ 24 

§ 191 Dnr KS 2018-00447 3.3.2.0 
Prisjustering VA-taxa 2019 ............................................................... 25 

§ 192 Dnr KS 2018-00684 1.2.4.1 
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Utdebitering 2019 ............................................................................. 26 
§ 193 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 

Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-
2022 ................................................................................................. 28 

§ 194 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 
Tillägg till bilaga A i Bestämmelser om ersättning till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022 .............................................................. 31 

§ 195 Dnr KS 2018-00730 1.1.1.0 
Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar 2019 .............................. 32 

§ 196 Dnr KS 2016-00807 821 
Borås Arena 2.0 ............................................................................... 33 

§ 197 Dnr KS 2017-00786 256 
Friköp av tomträtter .......................................................................... 36 

§ 198 Dnr KS 2018-00601 3.1.2.6 
Omreglering av tomträttsavgäld för Amperen 1 m.fl. ........................ 37 

§ 199 Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 
Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över Kommunfullmäktiges 
uppdrag som inte ingår i budget ....................................................... 38 

§ 200 Dnr KS 2018-00449 3.3.2.0 
Utökning av verksamhetsområde VA, Kvarbo-Hästhagen ................ 39 

§ 201 Dnr KS 2018-00607 3.1.2.2 
Försäljning av 33 015 m2 av Viared 14:19, kvarteret Vindtyget, Viared 
Västra .............................................................................................. 40 

§ 202 Dnr KS 2018-00583 3.1.2.1 
Förvärv av fastigheten Partituret 1 (Hestra Midgård) på Hestra ........ 41 

§ 203 Dnr KS 2017-00642 282 
Fastighet Kyllared 1:101, Vävlagargatan / Kyllaredsmotet - förhyrning 
av lokaler för evakuering av skolor ................................................... 43 

§ 204 Dnr KS 2018-00168 1.1.1.1 
Svar på motion av Patric Cerny (L): Inför kompiskortet i Borås ........ 44 

§ 205 Dnr KS 2018-00490 1.1.1.1 
Svar på motion av Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M): 
Jämställda utbetalningar av ekonomiskt bistånd .............................. 45 
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§ 175   

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Anne-Marie Ekström (L) 
och Ulrik Nilsson (M) med Ninni Dyberg (S) som ersättare. 

Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i Stadshuset, Borås, torsdagen den 28 november 2018, kl 14:00    
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§ 176  

Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av 
kommunchefen remitterats till Kommunstyrelsen 

 

2018-10-17  Motion av Tommy Josefsson (V), Ida Legnemark (V) och Anne 
Rapinoja (V: Inrätta ett kommunalt klimatråd i Borås. 

 Dnr 2018-00711 1.1.1.1 
 
2018-10-17 Motion av Gabriella Andersson (V), Inger Landström (V), Ida 

Legnemark (V), Anita Spjuth (V) och Peter Wiberg (V): Borås Stad 
ska främja goda arbetsvillkor i restaurangbranchen. 

 Dnr 2018-00712 1.1.1.1 
 
2018-10-17 Motion av Lars-Gunnar Comén (M), Martin Nilsson (M) och 

Annette Carlson (M): Nytt styrdokument för Borås Stads hållning i 
frågor gällande konkurrens. 

 Dnr 2018-00713 1.1.1.1 
 
2018-11-21 Motion av Anne Rapinoja (V) och Tommy Josefsson (V)om att 

utreda en biokolanläggning i Borås. Dnr 2018-00830 1.1.1.1 
 

Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärende: 

 

2018-10-24 Länsstyrelsens beslut 2018-10-23 att utse Gunilla Christoffersson 
(KD) som ny ersättare för avgångne Kommunfullmäktigeersättare 
Ingela Hallberg (KD) från och med den 23 november 2018 till och 
med den 14 oktober 2022. 
Dnr 2018-00040 1.1.1.3     
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§ 177  

Inkomna interpellationer och enkla frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen får ställas. 

De enkla frågorna får ställas.           

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har en interpellation inkommit som fogas som bilaga 
till protokollet. 

 

Vidare har sex enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till protokollet.        
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§ 178 Dnr KS 2018-00727 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
Cecilie Tenfjord-Toftby (M), Björkängsgatan 12, 504 57 Borås entledigas från 
sitt uppdrag som ledamot i Kommunfullmäktige. 
 
Dennis Jernkrook (M), Kvibergsgatan 64, 504 67 Borås entledigas från sitt 
uppdrag som ledamot i Kommunfullmäktige. 
 
Cornelia Andersén (S), Folkungagatan 12A, 506 35 Borås entledigas från sitt 
uppdrag som nämndeman vid Borås Tingsrätt. 
 
Teddi Gelander (S), Parkgränd 13, 504 39 Borås väljs till nämndeman vid Borås 
Tingsrätt t.o.m. den 31 december 2019. 
 
Sead Omerovic (S), Mårdstigen 1, 507 71 Gånghester entledigas från sitt 
uppdrag som nämndeman vid Borås Tingsrätt. 
 
Lars-Erik Hake (S), Lyckebovägen 24, 518 40 Sjömarken väljs till nämndeman 
vid Borås Tingsrätt t.o.m. den 31 december 2019. 
 
Urban Åkervall (S), Ekenäsgatan 11, 504 55 Borås entledigas från sitt uppdrag 
som nämndeman vid Borås Tingsrätt. 
 
Lars-Arne Långerud (S), Järnvägsgatan 17, 503 32 Borås väljs till nämndeman 
vid Borås Tingsrätt t.o.m. den 31 december 2019. 
 
Niklas Arvidsson (KD), Allégatan 64, 503 37 Borås entledigas från sitt uppdrag 
som ledamot i Förskolenämnden. 
 
Christina Waldenström (MP), Södra Lergered Åsengård, 516 94 Dannike 
entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Kommunstyrelsen, ersättare i 
styrelsen för Borås Stadshus AB och som ersättare i Krisledningsnämnden. 
 
Maria Hyllstam (MP), Melltorpsvägen 3, 518 42 Sjömarken väljs till ersättare i 
Kommunstyrelsen till dess val förrättas nästa gång. Maria väljs också som 
ersättare i styrelsen för Borås Stadshus AB t.o.m. 2018 års verksamhet och till 
ersättare i Krisledningsnämnden t.o.m. den 31 december 2022.  
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Andreas Exner (SD), Lars Kaggsgatan 35, 504 42 Borås entledigas från sitt 
uppdrag som ledamot i Tekniska nämnden, ersättare i Grundskolenämnden, 
ersättare i Valnämnden och som ledamot i styrelsen för AB Bostäder i Borås. 
 
Olle Engström (SD), Lorensbergsgatan 4, 504 30 Borås väljs till ledamot i 
Tekniska nämnden t.o.m. den 31 december 2018 och till ledamot i styrelsen för 
AB Bostäder i Borås t.o.m. 2018 års verksamhet. 
 
Martin Sörbom (SD), Kronängsvägen 12, 513 70 Borgstena väljs till ersättare i 
Grundskolenämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Annika Pehrsson (SD), Bergsätergatan 31A, 504 52 Borås väljs till ersättare i 
Valnämnden t.o.m. den 31 december 2018.    
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§ 179 Dnr KS 2018-00778 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Lisa Berglund (KD) till Anna 
Svalander (L): Kommunalt aktivitetsansvar i Borås Stad 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.   

      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Lisa Berglunds (KD) fråga.      
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Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Lisa Berglunds (KD) fråga.      
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
11(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 180 Dnr KS 2018-00813 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Niklas Arvidsson (KD) till Malin 
Carlsson (S): Korttidsplatser och bemötande vid 
vårdplanering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) svarar på kommunalrådet Niklas 
Arvidssons (KD) fråga.      

 
      

      

      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
12(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 181 Dnr KS 2018-00828 1.1.1.1 

 
 
Svar på enkel fråga av Olle Engström (SD) till Tom 
Andersson (MP): Hur går arbetet med Rotundan? 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna.           

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) svarar på Olle Engströms (SD)  fråga.      
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
12(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 181 Dnr KS 2018-00828 1.1.1.1 

 
 
Svar på enkel fråga av Olle Engström (SD) till Tom 
Andersson (MP): Hur går arbetet med Rotundan? 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna.           

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) svarar på Olle Engströms (SD)  fråga.      
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
13(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 182 Dnr KS 2018-00044 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Lennart Andreasson (V) till Anna 
Svalander (L) om resursfördelningsmodellen  

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Lennart Andreassons (V) fråga.         

      

      

      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
14(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 183 Dnr KS 2018-00829 1.1.1.1 
   

Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Malin 
Carlsson (S) om drogfritt stödboende 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.   

      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) svarar på Ida Legnemarks (V) fråga.    
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
14(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 183 Dnr KS 2018-00829 1.1.1.1 
   

Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Malin 
Carlsson (S) om drogfritt stödboende 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.   

      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) svarar på Ida Legnemarks (V) fråga.    

      

      

      

 

 

 



Kommunfullmäktiges protokoll  |  22 november 2018

B 268

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
15(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 184 Dnr KS 2018-00827 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Peter Wiberg (V) till Sara 
Andersson (S) om kulturfonden  

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.         

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) svarar på Peter Wibergs (V) 
fråga 

      

 
      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
16(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 185 Dnr KS 2018-00620 2.6.1.1 

Modulskola till Daltorpskolan F-6 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 114, sid B 2042) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om hyra av moduler till 
Daltorpskolan F-6 samt bevilja investeringsanslag om 24 300 000 kronor för 
etablering av modulskolan. En förutsättning för beslut är att Grundskole-
nämnden tillstyrker förslaget.         

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsförvaltningen föreslår att en modulskola uppförs för att möta 
Grundskoleförvaltningens behov av en F-6 skola med två paralleller. När 
modulskolan är klar är Grundskoleförvaltningens avsikt att lämna idag inhyrda 
lokaler på Druveforsvägen 33. Den nya modulskolan kommer att fylla 
Daltorpskolans behov av elevplatser fram tills en ny F-6 skola är inflyttningsklar 
i område Göta-Gässlösa. Delar av modulskolan kan även användas vid andra 
kommande evakueringar av större grundskolor (ombyggnationer) och där 
elever inte får plats i Kronängskolan. 

Den totala årliga kostnaden för modulskolan beräknas 2020 uppgå till 7 867 988 
kr. Under 2019 kommer endast kostnader för hyra och drift från halvårsskiftet 
varför den beräknas till 2 517 000 kr. Investeringsprojektet aktiveras i 2019 års 
bokslut och kapitalkostnader kommer därför bli en kostnad först 2020. 
Grundskolenämnden kommer att debiteras en schablonhyreskostnad för 
modulskolan enligt nuvarande internhyresmodell.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden: Modulskola till Daltorpskolan F-6, 
2018-08-21 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
15(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 184 Dnr KS 2018-00827 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Peter Wiberg (V) till Sara 
Andersson (S) om kulturfonden  

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.         

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) svarar på Peter Wibergs (V) 
fråga 

      

 
      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
16(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 185 Dnr KS 2018-00620 2.6.1.1 

Modulskola till Daltorpskolan F-6 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 114, sid B 2042) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om hyra av moduler till 
Daltorpskolan F-6 samt bevilja investeringsanslag om 24 300 000 kronor för 
etablering av modulskolan. En förutsättning för beslut är att Grundskole-
nämnden tillstyrker förslaget.         

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsförvaltningen föreslår att en modulskola uppförs för att möta 
Grundskoleförvaltningens behov av en F-6 skola med två paralleller. När 
modulskolan är klar är Grundskoleförvaltningens avsikt att lämna idag inhyrda 
lokaler på Druveforsvägen 33. Den nya modulskolan kommer att fylla 
Daltorpskolans behov av elevplatser fram tills en ny F-6 skola är inflyttningsklar 
i område Göta-Gässlösa. Delar av modulskolan kan även användas vid andra 
kommande evakueringar av större grundskolor (ombyggnationer) och där 
elever inte får plats i Kronängskolan. 

Den totala årliga kostnaden för modulskolan beräknas 2020 uppgå till 7 867 988 
kr. Under 2019 kommer endast kostnader för hyra och drift från halvårsskiftet 
varför den beräknas till 2 517 000 kr. Investeringsprojektet aktiveras i 2019 års 
bokslut och kapitalkostnader kommer därför bli en kostnad först 2020. 
Grundskolenämnden kommer att debiteras en schablonhyreskostnad för 
modulskolan enligt nuvarande internhyresmodell.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden: Modulskola till Daltorpskolan F-6, 
2018-08-21 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
17(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 186 Dnr KS 2018-00120 2.6.1.1 

Anslagsframställan för förskola på Alideberg, 
Vildmarken, del av Lundby 1:1 Skogshyddan 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 115, sid B 2048) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna ytterligare anslag om 7 254 000 kronor utöver de 40 150 000 kronor 
som redan godkänts i budget 2018 avseende nybyggnad av förskola på Alide-
berg, Vildmarken, del av Lundby 1:1 Skogshyddan och därmed anvisa 
47 404 000 kronor enligt Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan. En 
förutsättning för beslut är att Förskolenämnden tillstyrker förslaget.  

Reservation/Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.      

Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämnden har 2017-10-19 hemställt Lokalförsörjningsnämnden om att 
utföra en förstudie för nybyggnad av Vildmarkens förskola på Alideberg. Efter 
genomförd förstudie tog projekteringsframställan fram som beviljades av 
Kommunstyrelsen 2018-03-05 och tillstyrktes av Förskolenämnden 2018-04-26.  
Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2018 med en budget om 
40 150 000 kronor. 

Anslagsframställan som är baserad på anbud beräknas till 47 404 000 kronor 
vilket är 7 254 000 kronor högre än godkänt belopp i investeringsbudget 2018. 
Förklaringen till kostnadsökningen är en annorlunda utformning av tomten och 
av förskolan som avviker från standard. 

Behovet av en ny förskola är stort i området. Det finns dels ett behov av att 
ersätta nuvarande tillfälliga förskolelokaler med begränsad varaktighet i 
området, dels finns ett behov av fler förskoleplatser. Den nya Förskolan på 
Alideberg ger förutsättningar för att dessa behov ska kunna tillgodoses.  

Den totala hyran efter projektets färdigställande beräknas till 2 618 184 kronor.  
Med hänsyn tagen till att hyran för nuvarande lokaler i paviljong Solgården 
avgår (motsvarar 463 860 kronor), blir hyresförändringen 2 154 324 kronor för 
Förskolenämnden.  

Beslutsunderlag 
1. Anslagsframställan för Förskola på Alideberg, Vildmarken, del av Lundby 1:1 
Skogshyddan, 2018-09-18.  

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
18(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Yrkanden 
 Malin Carlsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.     

      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
19(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 187 Dnr KS 2018-00496 1.2.2.1 

Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 116, sid B 2054) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse fastställs att gälla till och med 2022.         

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2017 fick Vård- och äldrenämnden i uppdrag att ta fram riktlinjer för 
korttidsvistelse och har utarbetat ett förslag till ”Riktlinjer för bistånd till kort-
tidsvistelse”. Förslaget har varit ute på remiss till Vård- och äldrenämndens 
pensionärsråd och Sociala omsorgsnämnden. Korttidsvistelse är en bistånds-
bedömd insats i form av tillfällig vistelse på vård- och omsorgsboende och är 
ett komplement till hemtjänst, hemsjukvård och anhörigstöd. Korttidsvistelse 
kan även vara ett komplement för personer som är beviljade insatsen boende-
stöd eller insatser enligt LSS. Korttidsenheter finns utan speciell inriktning och 
med inriktning för personer med demenssjukdom samt med psykiatrisk in-
riktning. I Borås Stad innehåller riktlinjer inga lagtexter, utan anger den politiska 
viljeinriktningen. Riktlinjen utgår från socialtjänstlagens intentioner. Enligt 
Borås Stads program för styr och ledningssystem, innehåller riktlinjer rekom-
menderade sätt att agera 

Gäller den även för Sociala omsorgsnämnden?  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse 

3. Skrivelse Nämnd 

Yrkanden 
 Björn Qvarnström (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.     
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
19(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 187 Dnr KS 2018-00496 1.2.2.1 

Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 116, sid B 2054) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse fastställs att gälla till och med 2022.         

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2017 fick Vård- och äldrenämnden i uppdrag att ta fram riktlinjer för 
korttidsvistelse och har utarbetat ett förslag till ”Riktlinjer för bistånd till kort-
tidsvistelse”. Förslaget har varit ute på remiss till Vård- och äldrenämndens 
pensionärsråd och Sociala omsorgsnämnden. Korttidsvistelse är en bistånds-
bedömd insats i form av tillfällig vistelse på vård- och omsorgsboende och är 
ett komplement till hemtjänst, hemsjukvård och anhörigstöd. Korttidsvistelse 
kan även vara ett komplement för personer som är beviljade insatsen boende-
stöd eller insatser enligt LSS. Korttidsenheter finns utan speciell inriktning och 
med inriktning för personer med demenssjukdom samt med psykiatrisk in-
riktning. I Borås Stad innehåller riktlinjer inga lagtexter, utan anger den politiska 
viljeinriktningen. Riktlinjen utgår från socialtjänstlagens intentioner. Enligt 
Borås Stads program för styr och ledningssystem, innehåller riktlinjer rekom-
menderade sätt att agera 

Gäller den även för Sociala omsorgsnämnden?  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Riktlinjer för bistånd till korttidsvistelse 

3. Skrivelse Nämnd 

Yrkanden 
 Björn Qvarnström (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.     

      

      

 

 

 



Kommunfullmäktiges protokoll  |  22 november 2018

B 272

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
20(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 188 Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2018 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 117, sid B 2062) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rapporterna läggs till handlingarna. 

 

Reservation/Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.        

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden 
skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet 
och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska 
vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som 
tidigare rapporterats som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla 
detta till IVO och Stadsrevisionen. 

 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgs-
nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden lämna en 
statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. I rapporten ska 
anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som förflutit 
från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara avidenti-
fierade.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 30 juni 2018 

2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 30 juni 2018 

                         

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 189 Dnr KS 2018-00657 1.2.4.1 

Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och 
de kommunala bolagen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 118, sid B 2073) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och de kommunala bolagen 
godkänns. 

Kommunstyrelsen beviljas ett utökat kommunbidrag med 1,5 miljoner kronor 
för stadens IT-utveckling. Medlen finns avsatta centralt inom ramen för ökade 
licenskostnader.  

Sammanfattning av ärendet 
Från och med 2014 upprättar Borås Stad en sammanställd delårsrapport i 
enlighet med rekommendation från Rådet för kommunal redovisning. Det 
innebär att resultat- och balansräkning redovisas sammanställt för hela 
”kommunkoncernen”, inkluderat såväl Borås Stad, de majoritetsägda bolagen 
samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund och Södra Älvsborgs 
räddningstjänstförbund. Delårsrapporten ska inkludera såväl redovisning av 
utfall per bokslutsdagen som förväntad helårsprognos i förhållande till budget. 
Det sammanställda bokslutet redovisas i slutet av delårsrapporten.  

 

För hela ”kommunkoncernen” redovisas per augusti ett sammanställt resultat 
på 290 mnkr efter finansnetto. Utifrån nämndernas och bolagens prognoser 
uppskattas årsresultat för koncernen till 320 mnkr. 

 

Borås Stad redovisar ett delårsresultat per augusti på 197 mnkr. Prognostiserat 
helårsresultat för 2018 är 170 mnkr vilket då väl stöds av periodresultatet per 
augusti. Händelser av väsentlig betydelse för Borås Stads delårsresultat är icke 
budgeterade realisationsvinster vid fastighetsförsäljningar med 55 mnkr och 
engångsmässig aktieutdelning från Borås Lokaltrafik med 38 mnkr. 

 

När Kommunfullmäktige antog budgeten för 2018 beräknades nämndernas 
Kommunbidrag utifrån en förväntad fortsatt god tillväxt av skatteunderlaget 
öka med hela 5,1 % jämfört med föregående års budget. Satsningar på 80 mnkr 
utöver de ordinarie ramarna kunde göras för att möta de utmaningar som 
förmodade målgruppsökningar och lönestrukturer medför. Utöver detta fick 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 189 Dnr KS 2018-00657 1.2.4.1 

Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och 
de kommunala bolagen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 118, sid B 2073) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och de kommunala bolagen 
godkänns. 

Kommunstyrelsen beviljas ett utökat kommunbidrag med 1,5 miljoner kronor 
för stadens IT-utveckling. Medlen finns avsatta centralt inom ramen för ökade 
licenskostnader.  

Sammanfattning av ärendet 
Från och med 2014 upprättar Borås Stad en sammanställd delårsrapport i 
enlighet med rekommendation från Rådet för kommunal redovisning. Det 
innebär att resultat- och balansräkning redovisas sammanställt för hela 
”kommunkoncernen”, inkluderat såväl Borås Stad, de majoritetsägda bolagen 
samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund och Södra Älvsborgs 
räddningstjänstförbund. Delårsrapporten ska inkludera såväl redovisning av 
utfall per bokslutsdagen som förväntad helårsprognos i förhållande till budget. 
Det sammanställda bokslutet redovisas i slutet av delårsrapporten.  

 

För hela ”kommunkoncernen” redovisas per augusti ett sammanställt resultat 
på 290 mnkr efter finansnetto. Utifrån nämndernas och bolagens prognoser 
uppskattas årsresultat för koncernen till 320 mnkr. 

 

Borås Stad redovisar ett delårsresultat per augusti på 197 mnkr. Prognostiserat 
helårsresultat för 2018 är 170 mnkr vilket då väl stöds av periodresultatet per 
augusti. Händelser av väsentlig betydelse för Borås Stads delårsresultat är icke 
budgeterade realisationsvinster vid fastighetsförsäljningar med 55 mnkr och 
engångsmässig aktieutdelning från Borås Lokaltrafik med 38 mnkr. 

 

När Kommunfullmäktige antog budgeten för 2018 beräknades nämndernas 
Kommunbidrag utifrån en förväntad fortsatt god tillväxt av skatteunderlaget 
öka med hela 5,1 % jämfört med föregående års budget. Satsningar på 80 mnkr 
utöver de ordinarie ramarna kunde göras för att möta de utmaningar som 
förmodade målgruppsökningar och lönestrukturer medför. Utöver detta fick 
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nämnderna 63 mnkr i målgruppsrelaterade volymer enligt befolkningsprognoser 
redan i vårens rambeslut. 

 

I dagsläget redovisar nämnderna ett förväntat underskott för helåret på -54 
mnkr att jämföras med + 75 mnkr i redovisat utfall 2017. En stor försämring i 
sådana fall. En del av underskotten beror på engångsmässiga kostnader såsom 
den stränga vintern och renovering av stadsparksbadet. De ”nya” nämnderna 
efter organisationsförändringen uppvisar hittills under året en god budget-
följsamhet förutom Individ- och familjeomsorgsnämnden. Detta är glädjande så 
långt men Kommunstyrelsen följer nogsamt utvecklingen med täta kontakter 
och uppföljningar. 

 

Årsprognosen för Borås Stads bolag är på totalt 150 mnkr, vilket är 41 mnkr 
bättre än budget. Bostadsbolagen står för 31 mnkr av den positiva avvikelsen, 
hänförligt till reavinster hos AB Bostäder i Borås. Stadshuskoncernens prognos 
är 10 mnkr bättre än budget, med stor positiv avvikelse för Borås Elnät AB och 
stor negativ avvikelse för Borås Djurpark AB. Kommunstyrelsen bedömer att 
stadshuskoncernens underskottsbolag kan finansieras 2018 med koncernbidrag.  

 

Kommunkoncernens samlade ekonomi och finansiella ställning är god, med 
över tiden goda resultat i kommunen och en relativt stark soliditet även när 
pensionsåtaganden utanför balansräkningen medräknas. 

 

För att upprätthålla god ekonomisk hushållning har kommunen som mål att 
resultatet ska uppgå till minst 2 % av skatteintäkter och generella statsbidrag. 
Därutöver ska den årliga tillgångsförändringen självfinansieras till mer än 80 % 
för att undvika lån och för att på sikt kunna nå en soliditet på 80 %.  För 2018 
bedöms att kommunens resultat uppgår till 2,6% av skatter- och generella 
statsbidrag och självfinansieringen av årets nettoinvesteringar beräknas till 66%. 
Investeringsmålet bedöms i dagsläget inte nås p.g.a. relativt hög nivå på 
nettoinvesteringarna i förhållande till kommunens resultat. 

 

Bolagen förväntas enligt prognos finansiera sig utan behov av tillskott från 
Borås Stad. På längre sikt finns en utmaning i bolagens självfinansiering och 
ökade lånebörda. Störst påverkan på skuldsättningen har Borås Energi och 
Miljö AB: s reinvestering i nytt kraftvärme- och avloppsreningsverk, vilket ökar 
koncernskulden per invånare kraftigt.  
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Kommunstyrelsen konstaterar att det är viktigt att generera goda resultat 
framöver för att behålla en god ekonomisk hushållning vilket behövs för att 
hantera demografiska utmaningar med fler barn och unga samt fler äldre, ökad 
investeringstakt och ökad skuldnivå. Detta kan nås genom fortsatt fokus på 
finansiell riskanalys, budgetföljsamhet samt aktiv styrning och uppsikt över 
nämnder och bolag.  

Yrkanden 
 Annette Carlson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.     
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§ 190 Dnr KS 2018-00448 3.3.3.0 

Avfallstaxa - hushåll inför 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 119, sid B 2102) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Avfallstaxa hushåll höjs med 1,5 % från och med den 1 januari 2019.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2019 föreslå en höjning av 
Avfallstaxa – hushåll med 1,5 %. Bolaget ansöker nu om Kommunfullmäktiges 
godkännande.  

 

Avfallstaxan har inte höjts sedan 2007. Prishöjningen behövs då Borås Energi 
och Miljö AB avser investera i en ny förbehandlingsanläggning för matavfall. 
Prishöjningen behövs även för att förbättra inpasseringssystemen till 
återvinningscentralerna samt för att möta ökat allmänt prisläge och ökade 
drivmedelskostnader.  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB:s framställan, 2018-06-04 

2. Borås Energi och Miljö AB:s styrelseprotokoll, 2018-05-24 
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§ 190 Dnr KS 2018-00448 3.3.3.0 

Avfallstaxa - hushåll inför 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 119, sid B 2102) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Avfallstaxa hushåll höjs med 1,5 % från och med den 1 januari 2019.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2019 föreslå en höjning av 
Avfallstaxa – hushåll med 1,5 %. Bolaget ansöker nu om Kommunfullmäktiges 
godkännande.  

 

Avfallstaxan har inte höjts sedan 2007. Prishöjningen behövs då Borås Energi 
och Miljö AB avser investera i en ny förbehandlingsanläggning för matavfall. 
Prishöjningen behövs även för att förbättra inpasseringssystemen till 
återvinningscentralerna samt för att möta ökat allmänt prisläge och ökade 
drivmedelskostnader.  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB:s framställan, 2018-06-04 

2. Borås Energi och Miljö AB:s styrelseprotokoll, 2018-05-24 
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§ 191 Dnr KS 2018-00447 3.3.2.0 

Prisjustering VA-taxa 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 120, sid B 2114) 

Kommunfullmäktiges beslut 
VA-taxans brukningsavgifter höjs med 11 % från och med den 1 januari 2019.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2019 föreslå en höjning av VA-
taxans brukningsavgifter med 11 %. Bolaget ansöker nu om Kommun-
fullmäktiges godkännande.  

 

VA-taxehöjningen behövs främst för att täcka de ökade kapitalkostnaderna som 
uppstår då det nya avloppsreningsverket tas i drift. I den ursprungliga budgeten 
för EMC (Energi- och Miljö Center) budgeterade bolaget en 8-procentig 
höjning av VA-taxan för det första hela räkenskapsåret i drift. Fördyringen av 
EMC medför att höjningen det första året i drift behöver bli 3 procentenheter 
högre än budgeterat. Över tid är dock prognosen för VA-taxans utveckling 
lägre än ursprunglig plan. 

 

Kommunstyrelsen bedömer föreslagen prisjustering som nödvändig utifrån 
investeringen i EMC, den uppkomna fördyringen samt VA-lagstiftningens 
balanskrav.  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB:s framställan, 2018-06-04 

2. Borås Energi och Miljö AB:s styrelseprotokoll, 2018-05-24 
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§ 192 Dnr KS 2018-00684 1.2.4.1 

Utdebitering 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 121, sid B 2126) 

Kommunfullmäktiges beslut med 61 röster mot 11 
Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 21,31%. 

Reservation/Protokollsanteckning 
 Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Christer Spets (SD), Björn 
Qvarnström (SD),  Leif Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), Olof Brandberg 
(SD), Anders Alftberg (SD) och Kristian Silbvers (SD)     

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen skall kommunens budget fastställas av Kommun-
fullmäktige före november månads utgång. Valår skall budgeten fastställas av 
den nyvalda kommunfullmäktigeförsamlingen. Om budgeten till följd av 
särskilda förhållanden ej kan fastställas före november månads utgång, skall 
Kommunfullmäktige ändå fastställa skattesatsen inom denna tid. Budgeten skall 
därefter fastställas före december månads utgång. Kommunfullmäktige får då 
fastställa en annan skattesats än den som har bestämts tidigare, om det finns 
skäl därtill.  

Budgetförslaget för 2019 kommer att föreläggas nyvalda Kommunfullmäktige 
vid decembersammanträdet. Ett preliminärt beslut rörande skattesatsen måste 
därför fattas av Kommunfullmäktige på novemberssammanträdet.  

Kommunstyrelsen föreslår att skattesatsen på 21,31% hålls oförändrad under 
2019.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

Yrkanden 
Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunfullmäktige beslutar att Skattesatsen för 
2019 fastställs preliminärt till 21,16 %.  

 

Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD), Stefan Lindborg (V), Ulf Olsson 
(S) och Magnus Sjödal (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.    
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§ 192 Dnr KS 2018-00684 1.2.4.1 

Utdebitering 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 121, sid B 2126) 

Kommunfullmäktiges beslut med 61 röster mot 11 
Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 21,31%. 

Reservation/Protokollsanteckning 
 Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Christer Spets (SD), Björn 
Qvarnström (SD),  Leif Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), Olof Brandberg 
(SD), Anders Alftberg (SD) och Kristian Silbvers (SD)     

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen skall kommunens budget fastställas av Kommun-
fullmäktige före november månads utgång. Valår skall budgeten fastställas av 
den nyvalda kommunfullmäktigeförsamlingen. Om budgeten till följd av 
särskilda förhållanden ej kan fastställas före november månads utgång, skall 
Kommunfullmäktige ändå fastställa skattesatsen inom denna tid. Budgeten skall 
därefter fastställas före december månads utgång. Kommunfullmäktige får då 
fastställa en annan skattesats än den som har bestämts tidigare, om det finns 
skäl därtill.  

Budgetförslaget för 2019 kommer att föreläggas nyvalda Kommunfullmäktige 
vid decembersammanträdet. Ett preliminärt beslut rörande skattesatsen måste 
därför fattas av Kommunfullmäktige på novemberssammanträdet.  

Kommunstyrelsen föreslår att skattesatsen på 21,31% hålls oförändrad under 
2019.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

Yrkanden 
Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunfullmäktige beslutar att Skattesatsen för 
2019 fastställs preliminärt till 21,16 %.  

 

Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD), Stefan Lindborg (V), Ulf Olsson 
(S) och Magnus Sjödal (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.    
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Propositionsordningar 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Andreas Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat bifalla Andreas Exners (SD) yrkande.  

Omröstningsresultat 
Omröstning se bilagd voteringslista nr 1.     
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§ 193 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 

Bestämmelser om ersättningar till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 122, sid B 2129) 

Kommunfullmäktiges beslut med 56 röster mot 11, 6 avstår: 
Första meningen under rubriker ”Kommunalråd” i bilaga A till ”Bestämmelser 
om ersättning till kommunens förtroendevalda 2019-2022” skall lyda: ”Till 
kommunalråden utgår årsarvode motsvarande 1,2 GN per månad” .  

Reservation/Protokollsanteckning 
Mot besluter reserverar sig  Andreas Exner (SD), Christer Spets (SD), Björn 
Qvarnström (SD),  Leif Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), Olof Brandberg 
(SD), Anders Alftberg (SD), Kristian Silbvers (SD), Lennart Andreasson (V), 
Ida Legnemark (V), Anne Rapinoja (V), Peter Wiberg (V), Gabriella Andersson 
(V) och Stefan Lindborg (V).     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges Arvodesdelegation har tillskrivit fullmäktige och 
föreslagit att kommunalrådens rätt till semester tas bort och att semesterrätten 
löses in.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, Arvodesdelegationens förslag om ”Bestämmelser om 

ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022. 

2. Reservation Sverigedemokraterna, Arvodesdelegationens förslag om 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-
2022. 

3. Alternativt förslag Vänsterpartiet, Arvodesdelegationens förslag om 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-
2022. 

4. Protokollsanteckning Sverigedemokraterna, Arvodesdelegationens 
förslag om ”Bestämmelser om ersättningar till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022. 

5. Bilaga, Arvodesdelegationens förslag om ”Bestämmelser om 
ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 – Spårbara 
ändringar 
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Propositionsordningar 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Andreas Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat bifalla Andreas Exners (SD) yrkande.  

Omröstningsresultat 
Omröstning se bilagd voteringslista nr 1.     
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§ 193 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 

Bestämmelser om ersättningar till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 122, sid B 2129) 

Kommunfullmäktiges beslut med 56 röster mot 11, 6 avstår: 
Första meningen under rubriker ”Kommunalråd” i bilaga A till ”Bestämmelser 
om ersättning till kommunens förtroendevalda 2019-2022” skall lyda: ”Till 
kommunalråden utgår årsarvode motsvarande 1,2 GN per månad” .  

Reservation/Protokollsanteckning 
Mot besluter reserverar sig  Andreas Exner (SD), Christer Spets (SD), Björn 
Qvarnström (SD),  Leif Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), Olof Brandberg 
(SD), Anders Alftberg (SD), Kristian Silbvers (SD), Lennart Andreasson (V), 
Ida Legnemark (V), Anne Rapinoja (V), Peter Wiberg (V), Gabriella Andersson 
(V) och Stefan Lindborg (V).     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges Arvodesdelegation har tillskrivit fullmäktige och 
föreslagit att kommunalrådens rätt till semester tas bort och att semesterrätten 
löses in.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, Arvodesdelegationens förslag om ”Bestämmelser om 

ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022. 

2. Reservation Sverigedemokraterna, Arvodesdelegationens förslag om 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-
2022. 

3. Alternativt förslag Vänsterpartiet, Arvodesdelegationens förslag om 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-
2022. 

4. Protokollsanteckning Sverigedemokraterna, Arvodesdelegationens 
förslag om ”Bestämmelser om ersättningar till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022. 

5. Bilaga, Arvodesdelegationens förslag om ”Bestämmelser om 
ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 – Spårbara 
ändringar 
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Jäv 
 På grund av jäv deltar inte Niklas Arvidsson (KD), Annette Carlson (M), 
Andreas Exner (SD), Kerstin Hermansson (C), Anna Svalander (L), Ulf Olsson 
(S), Malin Carlsson (S) och Tom Andersson (MP) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

 

För Niklas Arvidsson (KD) tjänstgör Åke Ekvad (KD) 

För Annette Carlson (M) tjänstgör Per Månsson (M) 

För Andreas Exner (SD) tjänstgör  Eva Eriksson (SD) 

För Kerstin Hermansson (C) tjänstgör Karl-Erik Nilsson (C) 

För Anna Svalander (L) tjänstgör Soroush Rezai (L) 

För Ulf Olsson (S) tjänstgör Bengt Bohlin (S) 

För  Malin Carlsson (S) tjänstgör Jessica Eng Strömberg (S) 

För Tom Andersson (MP) tjänstgör Anna-Karin Gunnarsson (MP).  

Yrkanden 
 Ida Legnemark (V) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 

Kristian Silbvers (SD) yrkar att Kommunfullmäktige beslutar: Justering av 
arvodena till 0,9 GN blir gällande i bilaga A till ” Bestämmelser om ersättning 
till kommunens förtroendevalda 2019-2022” under rubriken ”kommunalråd”, 
se bilaga.     

Propositionsordningar 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ida Legnemarks (V) yrkande 
och dels till Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller Ida 
Legnemarks (V) yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat att Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag 
till Kommunstyrelsens förslag”.     

Omröstningsresultat 
Omröstning se bilagd voteringslista nr 2.     
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 11 röster mot 6, 56 avstår: 

Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag till Kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens 
förslag och dels till Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt Kristian Silbvers (SD) yrkande”. 

Omröstningsresultat 
Omröstning se bilagd voteringslista nr 3 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 11 röster mot 6, 56 avstår: 

Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag till Kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens 
förslag och dels till Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt Kristian Silbvers (SD) yrkande”. 

Omröstningsresultat 
Omröstning se bilagd voteringslista nr 3 
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§ 194 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25  

Tillägg till bilaga A i Bestämmelser om ersättning till 
kommunens förtroendevalda 2019-2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 123, sid B 2136) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Följande tillägg skall göras under Bilaga A i bestämmelserna: 

Grundskolenämnden och Vård- och äldrenämnden 
Årsarvoderad förtroendevald i Grundskolenämnden och Vård- och 
äldrenämnden har rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst enligt § 2 i 
”Bestämmelser om ersättningar till förtroendevalda” i storleksordningen två (2) 
dag/vecka, eller totalt max 100 dagar/år, för att kunna delta i exempelvis 
överläggningar, ärendeberedningar, kurser, konferenser, inspektioner och/eller 
studiebesök. Något särskilt beslut i respektive nämnd fordras ej. 
 
Förskolenämnden och Individ- och familjomsorgsnämnden 
Årsarvoderad förtroendevald i Förskolenämnden och Individ- och 
familjeomsorgsnämnden har rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst enligt 
§ 2 i ”Bestämmelser om ersättningar till förtroendevalda” i storleksordningen 
en (1) dag/vecka, eller totalt max 50 dagar/år, för att kunna delta i exempelvis 
överläggningar, ärendeberedningar, kurser, konferenser, inspektioner och/eller 
studiebesök. Något särskilt beslut i respektive nämnd fordras ej. 
 
Individ- och familjeomsorgsnämnden 
Jourersättning 0,018 GN/vecka      
 

Sammanfattning av ärendet       
 Arvodesberedningens ordförande har i skrivelse till Kommunfullmäktige 
anmält att genom ett förbiseendefel har ett textavsnitt under Bilaga A i 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022” 
fallit bort i samband med Kommunfullmäktiges beslut i juni 2018 och föreslagit 
att fullmäktige därför beslutar att återinföra avsnittet.            
      

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, Arvodesdelegationens förslag om ”Bestämmelser om 

ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022. 
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§ 195 Dnr KS 2018-00730 1.1.1.0 

Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 124, sid B 2139) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdena skall hållas följande dagar 2019:  

17 januari, 21 februari (allmänhetens frågestund), 21 mars, 25 april 
(årsredovisning) (allmänhetens frågestund), 23 maj, 19 juni (onsdag), 22 augusti, 
26 september (allmänhetens frågestund), 17 oktober, 20-21 november (beslut 
om budgeten), 19 december. 

Sammanträdena skall hållas i sessionssalen i Fullmäktigehuset i Borås den 25 
april med början kl 13.00, den 20-21 november med början kl 09.00, den 21 
februari, och den 26 september kl 17.00 och i övrigt med början klockan 18.00. 

Annonser med uppgift om tid och plats och ärendelistan skall införas i Borås 
Tidning. 

De regler som fastställts av Kommunfullmäktige för allmänhetens frågestund 
vid behandling av årsredovisningen skall även i tillämpliga delar gälla för övriga 
frågestunder som Kommunfullmäktige beslutat om.  
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§ 195 Dnr KS 2018-00730 1.1.1.0 

Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar 2019 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 124, sid B 2139) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdena skall hållas följande dagar 2019:  

17 januari, 21 februari (allmänhetens frågestund), 21 mars, 25 april 
(årsredovisning) (allmänhetens frågestund), 23 maj, 19 juni (onsdag), 22 augusti, 
26 september (allmänhetens frågestund), 17 oktober, 20-21 november (beslut 
om budgeten), 19 december. 

Sammanträdena skall hållas i sessionssalen i Fullmäktigehuset i Borås den 25 
april med början kl 13.00, den 20-21 november med början kl 09.00, den 21 
februari, och den 26 september kl 17.00 och i övrigt med början klockan 18.00. 

Annonser med uppgift om tid och plats och ärendelistan skall införas i Borås 
Tidning. 

De regler som fastställts av Kommunfullmäktige för allmänhetens frågestund 
vid behandling av årsredovisningen skall även i tillämpliga delar gälla för övriga 
frågestunder som Kommunfullmäktige beslutat om.  
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§ 196 Dnr KS 2016-00807 821 

Borås Arena 2.0 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 125, sid B 2140) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Borås Arena AB beviljas en utökad borgen på maximalt 55 miljoner kronor plus 
moms totalt 69 miljoner kronor för att vidta ombyggnads- och renoverings-
arbeten på Borås Arena i enlighet med det i ärendet redovisade förslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att bevilja Borås 
Arena AB en utökad borgen på 55 miljoner kronor plus moms, för att vidta 
ombyggnads- och renoveringsarbeten på Borås Arena. Bakgrunden är att 
Kommunfullmäktige i januari 2016 beslutade att ge Borås Arena AB en utökad 
borgen på sju miljoner kronor för att ta fram detaljerade underlag kring 
projektering och tidsplan för utveckling av anläggningen. Borås Arena har till 
dags dato förbrukat ca två miljoner kronor av dessa sju.  

Borås Arena AB, ett helägt bolag av IF Elfsborg, äger Borås Arena och hyr ut 
densamma till Borås Stad. Fritids- och folkhälsonämnden har ansvaret för den 
dagliga driften och uthyrningen av anläggningen. Nämnden säkerställer också 
att arenan upplåts till andra föreningar och för andra evenemang. 

Borås Arena AB och IF Elfsborg har inkommit med en skrivelse till Borås Stad 
om behovet av ombyggnads- och renoveringsarbeten på Borås Arena. Fokus 
ligger på Sjuhäradsläktaren och på underhålls- och standardförbättrande åt-
gärder. På Sjuhäradsläktaren föreslås en ny lounge och flytt av en sambands-
central. En ombyggd Lounge kommer att kunna ta fler gäster vid evenemang, 
något som IF Elfsborg tidigare erbjöd i Sjuhäradshallen. Sjuhäradshallen har 
idag konverterats till ett Gymnastikens Hus och en Parasportanläggning. 
Förändringen av sambandscentralen ligger i linje med de krav UEFA ställer på 
en godkänd arena för internationellt tävlingsspel. Centralen blir också tillgänglig 
med hiss. Den preliminära kostnaden för detta uppgår till ca 25 miljoner 
kronor. 

De föreslagna underhålls- och standardhöjande åtgärder är bland annat byte av 
arenabelysningen till en mer energieffektiv LED-belysning (10 miljoner kronor), 
nya storbildsskärmar, nytt inpasseringssystem, värme och vatten samt tilläggs-
isolering på samtliga läktare utom Elfsborgsläktaren åtgärdas, stolsbyte på vissa 
partier, översyn av IT-lösningar på Arenan, staket- och insynsskydd ses över 
samt att avbytarbåsen görs om. Dessutom görs åtgärden med att ta bort åter-
stående trallgolv och ersätta med durkplåt (UEFA-krav) samt översyn av 
takläggningen för att komma åt det takläckage som finns idag. Totalt sett 
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beräknas dessa underhålls- och standardförbättrande åtgärder till 30 miljoner 
kronor. De föreslagna åtgärderna kan betecknas som steg 1 i utvecklingen av 
Arenan. Borås Arena AB kan komma att återkomma senare kring förslag på 
utveckling av Elfsborgsläktaren. 

Sammantaget bedömer fritids- och folkhälsonämnden att det är motiverade 
åtgärder som föreslås av Borås Arena AB. Arenan kommer fortfarande att vara 
en av Sveriges absolut mest kostnadseffektiva elitarenor efter de föreslagna 
åtgärderna. Det är svårt att förutse den kommande hyresnivån beroende på vad 
som ska betecknas som underhåll och investering med tillhörande avskrivnings-
tider samt hur samtalen mellan Borås Arena AB och Skatteverket fortlöper 
kring momsfrågan. Fritids- och folkhälsonämnden ber att få återkomma i det 
ärendet. 

Kommunstyrelsen kan konstatera att Borås Arena tillkomst för drygt 10 år 
sedan har gett en mycket positiv utveckling för både elit- och breddfotbollen. 
Till en förhållandevis låg investeringsutgift har staden fått en funktionell arena 
året om som då gav eko i fotbollssverige som den första nya fotbollsarenan på 
mycket länge. Flera har därefter uppförts. Ett antal har gått och det är logiskt 
att en utveckling av arenans funktionalitet behöver göras. 

Kommunstyrelsen är således i grunden positiv till Borås Arena AB´s planer på 
att modernisera arenan. I borgensbeslutet på 7 mnkr 2016 som då omfattade 
projektering och planering uppgick den totala beräknade investeringsutgiften till 
100 miljoner kronor exkl. moms I detta läge går Borås Arena AB fram med ett 
deletappsförslag för Sjuhäradsläktaren och ett antal underhållsåtgärder. Detta 
förslag som Kommunfullmäktige får ta ställning till avser i detta läge endast 
denna etapp och innebär 55 mnkr plus den del av byggmomsen som inte kan 
dras av. Kommande etapper för arenans fortsatta utveckling får tas ställning till 
i särskild ordning. 

Kommunstyrelsen är medveten att detta kommer att påverka kommunens 
kostnader för att förfoga över arenan enligt det avtal som råder mellan 
kommunen och Borås Arena AB. Hur mycket nettodriftkostnaderna kommer 
att öka får det vidare arbetet utvisa. I Kommunstyrelsens rambudget för 2019 
finns 5,0 mnkr avsatt i driftbudgeten för utveckling av idrottsanläggningar. 

I dagsläget har Borås Arena AB beviljad kommunal borgen på 127,3 miljoner 
kronor varav 91,8 är utnyttjad före denna ansökan. Borås Arena AB erlägger 
ingen borgensavgift för de lån som bolaget upptar vilket är brukligt gentemot 
föreningslivet. Tidsrymden för hur länge den kommunala borgen gäller följer 
löptiden för de lån som borgensbeviljandet avser.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 
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3. Skrivelse från IF Elfsborg om Borås Arena 2.0 

      

      

      

 

 

 



Kommunfullmäktiges protokoll  |  22 november 2018

 B 285

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
34(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

beräknas dessa underhålls- och standardförbättrande åtgärder till 30 miljoner 
kronor. De föreslagna åtgärderna kan betecknas som steg 1 i utvecklingen av 
Arenan. Borås Arena AB kan komma att återkomma senare kring förslag på 
utveckling av Elfsborgsläktaren. 

Sammantaget bedömer fritids- och folkhälsonämnden att det är motiverade 
åtgärder som föreslås av Borås Arena AB. Arenan kommer fortfarande att vara 
en av Sveriges absolut mest kostnadseffektiva elitarenor efter de föreslagna 
åtgärderna. Det är svårt att förutse den kommande hyresnivån beroende på vad 
som ska betecknas som underhåll och investering med tillhörande avskrivnings-
tider samt hur samtalen mellan Borås Arena AB och Skatteverket fortlöper 
kring momsfrågan. Fritids- och folkhälsonämnden ber att få återkomma i det 
ärendet. 

Kommunstyrelsen kan konstatera att Borås Arena tillkomst för drygt 10 år 
sedan har gett en mycket positiv utveckling för både elit- och breddfotbollen. 
Till en förhållandevis låg investeringsutgift har staden fått en funktionell arena 
året om som då gav eko i fotbollssverige som den första nya fotbollsarenan på 
mycket länge. Flera har därefter uppförts. Ett antal har gått och det är logiskt 
att en utveckling av arenans funktionalitet behöver göras. 

Kommunstyrelsen är således i grunden positiv till Borås Arena AB´s planer på 
att modernisera arenan. I borgensbeslutet på 7 mnkr 2016 som då omfattade 
projektering och planering uppgick den totala beräknade investeringsutgiften till 
100 miljoner kronor exkl. moms I detta läge går Borås Arena AB fram med ett 
deletappsförslag för Sjuhäradsläktaren och ett antal underhållsåtgärder. Detta 
förslag som Kommunfullmäktige får ta ställning till avser i detta läge endast 
denna etapp och innebär 55 mnkr plus den del av byggmomsen som inte kan 
dras av. Kommande etapper för arenans fortsatta utveckling får tas ställning till 
i särskild ordning. 

Kommunstyrelsen är medveten att detta kommer att påverka kommunens 
kostnader för att förfoga över arenan enligt det avtal som råder mellan 
kommunen och Borås Arena AB. Hur mycket nettodriftkostnaderna kommer 
att öka får det vidare arbetet utvisa. I Kommunstyrelsens rambudget för 2019 
finns 5,0 mnkr avsatt i driftbudgeten för utveckling av idrottsanläggningar. 

I dagsläget har Borås Arena AB beviljad kommunal borgen på 127,3 miljoner 
kronor varav 91,8 är utnyttjad före denna ansökan. Borås Arena AB erlägger 
ingen borgensavgift för de lån som bolaget upptar vilket är brukligt gentemot 
föreningslivet. Tidsrymden för hur länge den kommunala borgen gäller följer 
löptiden för de lån som borgensbeviljandet avser.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 
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3. Skrivelse från IF Elfsborg om Borås Arena 2.0 
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§ 197 Dnr KS 2017-00786 256 

Friköp av tomträtter 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 126, sid B 2149) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen säljer tomträtterna till samtliga AB Bostäders fastigheter för 
133 647 000 kronor till AB Bostäder.  

      

Sammanfattning av ärendet 
AB Bostäder har i skrivelse 2017-11-28 begärt att få friköpa tomträtterna till 
sina samtliga sina fastigheter. I skrivelsen redovisas en lista med 22 poster (24 
fastigheter) med ett sammanlagt friköpspris på 140 126 000 kronor. Fastigheten 
Källbäcksryd 1:366 om 6 480 000 kronor utgår då detta inte är en tomträtt. 
Dessutom justeras posten Slätskivlingen 8 upp med 1 000 kronor till dess rätta 
friköpspris om 1 054 000 kronor.  

Köpeavtal har träffats med tomträttsinnehavaren som innebär att kommunen i 
enlighet med Kommunfullmäktiges beslut 2000-02-24 § 28 bemyndigar Kom-
munstyrelsen att sälja tomträtter för 90 % av aktuellt marktaxeringsvärde. 
Friköpsbeloppet för samtliga avtal är 133 647 000 kronor.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från AB Bostäder om friköp av tomträtter, 2017-11-28 

2. 3 översiktskartor 

3. 21 köpeavtal 

4. 21 kartor över friköpta fastigheter 

      

      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
37(45) 

Sammanträdesdatum 
2018-11-22 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 198 Dnr KS 2018-00601 3.1.2.6 

Omreglering av tomträttsavgäld för Amperen 1 m.fl. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 127, sid B 2217) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att överenskomma om nya 
tomträttsavgälder enligt upprättad lista. 

Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att föra talan hos Mark- 
och miljödomstolar i de fall överenskommelse inte kan träffas. 

I båda fallen har Kommunstyrelsen rätt att göra mindre ändringar i de 
föreslagna avgälderna, när det finns uppenbara skäl.        

Sammanfattning av ärendet 
Innevarande år är 55 tomträtter för småhusfastigheter, sex tomträtter för 
fritidshusfastigheter och två tomträtter för idrottsfastigheter aktuella för 
omreglering av tomträttsavgäld. De ursprungliga tomträttsupplåtelserna medför 
att avgälderna skall gälla från 2020-01-01. Samtliga berörda fastigheter har en 
avgäldsperiod om 10 år.  

Frivillig överenskommelse om omreglering skall träffas minst ett år före 
utgången av den löpande avgäldsperioden. Kan frivillig överenskommelse inte 
träffas måste talan om omprövning av avgälden väckas vid mark- och 
miljödomstolen senast ett år före utgången av innevarande avgäldsperiod. 

Vid omreglering av tomträttsavgäld skall enligt 13 kap. 11 § jordabalken 
tomträttsavgälden bestämmas på grundval av det värde marken har vid 
omregleringstillfället och motsvara skälig ränta på det uppskattade markvärdet. 

Samtliga fastigheter som berörs av omreglering finns upptagna i förteckning 
med uppgift om aktuella marktaxeringsvärden och förslag om nya avgälds-
underlag och avgälder. 

I enlighet med Kommunfullmäktiges beslut 1993, § 91, erbjuds tomträtts-
havarna i samband med omregleringen att friköpa sina tomträtter.  

Beslutsunderlag 
1. Omreglering 2018 - lista 
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§ 198 Dnr KS 2018-00601 3.1.2.6 

Omreglering av tomträttsavgäld för Amperen 1 m.fl. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 127, sid B 2217) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att överenskomma om nya 
tomträttsavgälder enligt upprättad lista. 

Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att föra talan hos Mark- 
och miljödomstolar i de fall överenskommelse inte kan träffas. 

I båda fallen har Kommunstyrelsen rätt att göra mindre ändringar i de 
föreslagna avgälderna, när det finns uppenbara skäl.        

Sammanfattning av ärendet 
Innevarande år är 55 tomträtter för småhusfastigheter, sex tomträtter för 
fritidshusfastigheter och två tomträtter för idrottsfastigheter aktuella för 
omreglering av tomträttsavgäld. De ursprungliga tomträttsupplåtelserna medför 
att avgälderna skall gälla från 2020-01-01. Samtliga berörda fastigheter har en 
avgäldsperiod om 10 år.  

Frivillig överenskommelse om omreglering skall träffas minst ett år före 
utgången av den löpande avgäldsperioden. Kan frivillig överenskommelse inte 
träffas måste talan om omprövning av avgälden väckas vid mark- och 
miljödomstolen senast ett år före utgången av innevarande avgäldsperiod. 

Vid omreglering av tomträttsavgäld skall enligt 13 kap. 11 § jordabalken 
tomträttsavgälden bestämmas på grundval av det värde marken har vid 
omregleringstillfället och motsvara skälig ränta på det uppskattade markvärdet. 

Samtliga fastigheter som berörs av omreglering finns upptagna i förteckning 
med uppgift om aktuella marktaxeringsvärden och förslag om nya avgälds-
underlag och avgälder. 

I enlighet med Kommunfullmäktiges beslut 1993, § 91, erbjuds tomträtts-
havarna i samband med omregleringen att friköpa sina tomträtter.  

Beslutsunderlag 
1. Omreglering 2018 - lista 
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§ 199 Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över 
Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 128, sid B 2223) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rapporten läggs till handlingarna       

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd 
får ett uppdrag. Dessa uppdrag skapas ibland annat i motioner. Beslut om 
uppdrag leder till att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 
skapas för att en nämnd ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna 
protokollsutdraget i sitt diarium som ett nytt ärende och börjar handlägga 
ärendet. Detsamma gäller när Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen ett 
uppdrag. 

I bilagan till detta ärende finns de aktuella uppdragen som skapats på detta sätt.  

Beslutsunderlag 
1. Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget januari 
– augusti 2018 (Nr 20) 

2. Redovisning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget från 
Individ- och familjeomsorgsnämnden (Nr 15)  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 200 Dnr KS 2018-00449 3.3.2.0 

Utökning av verksamhetsområde VA, Kvarbo-
Hästhagen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 129, sid B 2257) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utökning av verksamhetsområde för vatten och avlopp fastställs att omfatta  
Kvarbo-Hästhagen.        

Sammanfattning av ärendet 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller skall ordnas genom en allmän VA-anläggning. 
Kvarbo-Hästhagen är ett område som idag har enskild VA-försörjning och som 
har behov av en förändrad VA-struktur. Ett så kallat omvandlingsområde. 
Kommunfullmäktige fattade 2016-12-21 beslut om utbyggnad av den allmänna 
VA-anläggningen i området. Att fastigheter som är anslutna till en allmän VA-
anläggning ingår i verksamhetsområdet är en förutsättning för att vattentjänst-
lagen skall gälla.  

De fastigheter som kommer att anslutas och skall införlivas i verksamhets-
området framgår av bilaga.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Borås Energi och Miljö, 2018-06-04 

2. Kartunderlag, 2018-08-14 

 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Per Månsson (M) och Anja Liikaluoma (S) i 
handläggning och beslut i detta ärende. 

 

För Per Månsson (M) tjänstgör Jonas Garmarp (M) 

För Anja Liikaluoma (S) tjänstgör Muharrem Binaku (S)    
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§ 200 Dnr KS 2018-00449 3.3.2.0 

Utökning av verksamhetsområde VA, Kvarbo-
Hästhagen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 129, sid B 2257) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utökning av verksamhetsområde för vatten och avlopp fastställs att omfatta  
Kvarbo-Hästhagen.        

Sammanfattning av ärendet 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller skall ordnas genom en allmän VA-anläggning. 
Kvarbo-Hästhagen är ett område som idag har enskild VA-försörjning och som 
har behov av en förändrad VA-struktur. Ett så kallat omvandlingsområde. 
Kommunfullmäktige fattade 2016-12-21 beslut om utbyggnad av den allmänna 
VA-anläggningen i området. Att fastigheter som är anslutna till en allmän VA-
anläggning ingår i verksamhetsområdet är en förutsättning för att vattentjänst-
lagen skall gälla.  

De fastigheter som kommer att anslutas och skall införlivas i verksamhets-
området framgår av bilaga.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Borås Energi och Miljö, 2018-06-04 

2. Kartunderlag, 2018-08-14 

 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Per Månsson (M) och Anja Liikaluoma (S) i 
handläggning och beslut i detta ärende. 

 

För Per Månsson (M) tjänstgör Jonas Garmarp (M) 

För Anja Liikaluoma (S) tjänstgör Muharrem Binaku (S)    
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§ 201 Dnr KS 2018-00607 3.1.2.2 

Försäljning av 33 015 m2 av Viared 14:19, kvarteret 
Vindtyget, Viared Västra 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 130, sid B 2264) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen säljer 33 015 m2 av Viared 14:19 för 15 682 125 kronor till LC 
Development Fastigheter 9 AB.        

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats med LC Development Fastigheter 9 AB om för-
säljning av 33 015 m2 av fastigheten Viared 14:19 på Viared Västra. Marken 
säljs grovplanerad.  

Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2019-10-31 påbörjar byggnation på 
området. Köparen har för avsikt att uppföra lokaler för Continental Däck 
Sverige AB.  

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal påskrivet av köparen 

2. Översiktskarta 
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§ 202 Dnr KS 2018-00583 3.1.2.1 

Förvärv av fastigheten Partituret 1 (Hestra Midgård) på 
Hestra 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 131, sid B 2272) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen köper fastigheten Partituret 1 för 75 000 000 kronor enligt 
upprättat köpeavtal. AB Bostäders avyttring godkänns. 

        

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden har i ett beslut från 2018-06-12 föreslagit 
Kommunstyrelsen att förvärva fastigheten Partituret 1. Kommunstyrelsen delar 
Lokalförsörjningsnämndens synpunkter om lämpligheten att äga Partituret 1 för 
egen verksamhet, och delar även AB Bostäders förslag på att dom avyttrar 
fastigheten. Fastigheten Partituret 1 (Hestra Midgård) är beläget i nordöstra 
delen av Borås i området Hestra och mitt i Hestra Parkstad. Fastigheten är 
bebyggd med en större byggnad som nyttjas för äldreboende och lokaler för 
bl.a. skola och fritidsverksamhet, samt en mindre byggnad för restaurang-
ändamål. Tomten uppgår till 19 542 m² och utgörs till största delen av plana 
ytor av asfalt eller gräsmatta för parkering, lek och gångvägar. Byggnaderna är 
uppförda 1995 och har en total bostadsyta för vårdändamål om 1 410 m² och 
en lokalyta för skola och fritidsverksamhet om 6 819 m². Borås Stad är idag, 
genom Lokalförsörjningsnämnden, inhyrda i hela fastigheten förutom den 
mindre byggnaden där en privat aktör driver en restaurang. Kommunen har 
blivit erbjuden att förvärva fastigheten Partituret 1 till en köpeskilling om 
75 000 000 kronor. Köpeskillingen är satt efter en värdering gjord av 
Fastighetskoll i Väst AB. Fastigheten kommer förvaltas av Lokalförsörjnings-
förvaltningen. Tillträde och betalning sker 2018-12-01.  

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 

2. Bilaga 1 

3. Värdeutlåtande 

4. Fastighetskarta 

5. Översiktskarta 
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Yrkanden      
Annette Carlson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.  
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§ 202 Dnr KS 2018-00583 3.1.2.1 

Förvärv av fastigheten Partituret 1 (Hestra Midgård) på 
Hestra 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 131, sid B 2272) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen köper fastigheten Partituret 1 för 75 000 000 kronor enligt 
upprättat köpeavtal. AB Bostäders avyttring godkänns. 

        

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden har i ett beslut från 2018-06-12 föreslagit 
Kommunstyrelsen att förvärva fastigheten Partituret 1. Kommunstyrelsen delar 
Lokalförsörjningsnämndens synpunkter om lämpligheten att äga Partituret 1 för 
egen verksamhet, och delar även AB Bostäders förslag på att dom avyttrar 
fastigheten. Fastigheten Partituret 1 (Hestra Midgård) är beläget i nordöstra 
delen av Borås i området Hestra och mitt i Hestra Parkstad. Fastigheten är 
bebyggd med en större byggnad som nyttjas för äldreboende och lokaler för 
bl.a. skola och fritidsverksamhet, samt en mindre byggnad för restaurang-
ändamål. Tomten uppgår till 19 542 m² och utgörs till största delen av plana 
ytor av asfalt eller gräsmatta för parkering, lek och gångvägar. Byggnaderna är 
uppförda 1995 och har en total bostadsyta för vårdändamål om 1 410 m² och 
en lokalyta för skola och fritidsverksamhet om 6 819 m². Borås Stad är idag, 
genom Lokalförsörjningsnämnden, inhyrda i hela fastigheten förutom den 
mindre byggnaden där en privat aktör driver en restaurang. Kommunen har 
blivit erbjuden att förvärva fastigheten Partituret 1 till en köpeskilling om 
75 000 000 kronor. Köpeskillingen är satt efter en värdering gjord av 
Fastighetskoll i Väst AB. Fastigheten kommer förvaltas av Lokalförsörjnings-
förvaltningen. Tillträde och betalning sker 2018-12-01.  

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 

2. Bilaga 1 

3. Värdeutlåtande 

4. Fastighetskarta 

5. Översiktskarta 
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Yrkanden      
Annette Carlson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.  
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§ 203 Dnr KS 2017-00642 282 

Fastighet Kyllared 1:101, Vävlagargatan / Kyllareds-
motet - förhyrning av lokaler för evakuering av skolor 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 132, sid B 2326) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av Kyllared 1:101 
för Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden under perioden 15 juni 2019 till 
31 december 2034 med en årlig hyresnivå på 11 277 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-11-22 att godkänna Lokalförsörjnings-
nämndens förslag om förhyrning av lokaler Kyllared 1:101 för evakuering av 
skolor. Efter vidare handläggning föreslog Lokalförsörjningsnämnden en annan 
lokalisering av evakueringsskola. Kommunfullmäktige beslutade 2018-04-12 att 
bevilja ett investeringsanslag för den nya lokaliseringen av evakueringsskolan 
vid Gässlösavägen 56. 

Grundskolenämnden har ett stort behov av centrumnära grundskolelokaler och 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår en långsiktig lösning på problemet. 
Lösningen innebär att Björkängsgymnasiet anpassas till grundskoleelever och 
gymnasieskolans nuvarande elever på Björkängsgymnasiet flyttar till ny-
renoverade och ändamålsenliga lokaler på Kyllared. Det innebär att lokalerna i 
Kyllared görs om till en permanent gymnasieskola från och med hösten 2019. 

Den totala kostnaden för inhyrningen enligt förslag till avtal beräknas årligen 
uppgå till 11 277 000 kronor + index. Gymnasie- och vuxenutbildnings-
nämnden kommer att debiteras en schablonhyreskostnad enligt nuvarande 
internhyresmodell.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden: Fastigheten Kyllared 1:101, - 
förhyrning av lokaler för Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden,  

2018-09-18.  
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§ 204 Dnr KS 2018-00168 1.1.1.1 

Svar på motion av Patric Cerny (L): Inför kompiskortet i 
Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 133, sid B 2329) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad.       

Då Följa med-kortet uppfyller intentionen i motionen om införandet av 
kompiskortet anser Kommunstyrelsen att motionen är besvarad.        

Sammanfattning av ärendet 
Patric Cerny (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-02-22 lämnat 
in förslaget att införa kompiskortet i Borås.         

Kompiskortet syftar till att skapa bättre förutsättningar för personer med 
funktionsvariationer att ta del av kultur-, idrotts- och fritidsutbud. Genom 
innehav av kortet ska du kunna ta med dig en vän och denna får fri entré, 
träningsavgift eller liknande beroende på vad arrangören valt ska ingå. Man ska 
ha en pågående insats enligt LSS för att ha möjlighet att ansöka om 
Kompiskortet som är gratis. 

I projektet ”Ett gott liv” föreslogs ett så kallat Följa med-kort som syftar till att 
ge ökad social samvaro för personer med funktionedsättning (nedsättning av 
fysisk, psykisk eller intellektuell funktionsförmåga). Alla som är bosatta i Borås 
kommun, oavsett ålder och oavsett om den har någon beviljad insats eller ej, 
kan ansöka om kortet. Innehavaren av kortet, som är personligt, betalar entré 
eller avgift som vanligt medan den medföljande går in gratis.  

Kommunstyrelsen ställde sig positivt till förslaget att införa ”Följa med-kortet” 
vid sammanträdet 2017-06-19 och beslutade att översända ärendet till Fritids- 
och folkhälsonämnden för fortsatt handläggning. Följa med-kortet är nu infört i 
Borås Stad.  

Beslutsunderlag 
1. Motion, 2018-02-22 

2. Fullmäktigeskrivelse, 2018-09-20 

3. Beslutsförslag, 2018-09-20 
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§ 204 Dnr KS 2018-00168 1.1.1.1 

Svar på motion av Patric Cerny (L): Inför kompiskortet i 
Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 133, sid B 2329) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad.       

Då Följa med-kortet uppfyller intentionen i motionen om införandet av 
kompiskortet anser Kommunstyrelsen att motionen är besvarad.        

Sammanfattning av ärendet 
Patric Cerny (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-02-22 lämnat 
in förslaget att införa kompiskortet i Borås.         

Kompiskortet syftar till att skapa bättre förutsättningar för personer med 
funktionsvariationer att ta del av kultur-, idrotts- och fritidsutbud. Genom 
innehav av kortet ska du kunna ta med dig en vän och denna får fri entré, 
träningsavgift eller liknande beroende på vad arrangören valt ska ingå. Man ska 
ha en pågående insats enligt LSS för att ha möjlighet att ansöka om 
Kompiskortet som är gratis. 

I projektet ”Ett gott liv” föreslogs ett så kallat Följa med-kort som syftar till att 
ge ökad social samvaro för personer med funktionedsättning (nedsättning av 
fysisk, psykisk eller intellektuell funktionsförmåga). Alla som är bosatta i Borås 
kommun, oavsett ålder och oavsett om den har någon beviljad insats eller ej, 
kan ansöka om kortet. Innehavaren av kortet, som är personligt, betalar entré 
eller avgift som vanligt medan den medföljande går in gratis.  

Kommunstyrelsen ställde sig positivt till förslaget att införa ”Följa med-kortet” 
vid sammanträdet 2017-06-19 och beslutade att översända ärendet till Fritids- 
och folkhälsonämnden för fortsatt handläggning. Följa med-kortet är nu infört i 
Borås Stad.  

Beslutsunderlag 
1. Motion, 2018-02-22 

2. Fullmäktigeskrivelse, 2018-09-20 

3. Beslutsförslag, 2018-09-20 
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§ 205 Dnr KS 2018-00490 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M) och Birgitta 
Bergman (M): Jämställda utbetalningar av ekonomiskt 
bistånd 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 134, sid B 2332) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ekonomiskt bistånd ska betalas ut jämlikt till samtliga vuxna i hushållet.  

Arbetslivsnämnden får i uppdrag att utreda hur jämställda utbetalningar kan 
utföras.        

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2018-06-20 lämnat in förslaget att ekonomiskt bistånd ska betalas 
ut jämlikt till samtliga vuxna i hushållet.         

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden som tillstyrker 
motionen med förtydligandet att Arbetslivsnämnden får i uppdrag att utreda 
hur jämställda utbetalningar kan utföras.  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M): Jämställda 
utbildningar av ekonomiskt bistånd 

2. Yttrande över motion av Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M): 
Jämställda utbetalningar av ekonomiskt bistånd 

Yrkanden 
Annette Carlson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.     
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Motion

Inrätta ett kommunalt klimatråd i Borås 

FN:s klimatpanels nya klimatrapport visar att det är bråttom att minska den negativa klimatpåverkan. De 
beslut som riksdagen fattar den här mandatperioden är helt avgörande för om Sverige ska klara sin del av 
Parisavtalet samt den nya klimatlagen, enligt vilken Sverige ska ha noll nettoutsläpp av växthusgaser om 27 
år. Ansvaret för att klara Parisavtalets mål åligger dock inte bara ländernas regeringar utan måste även 
förankras lokalt. Kommunerna spelar en viktig roll i detta arbete.

Det som står på spel är mänsklighetens möjlighet till försörjning av mat, vatten och vår säkerhet. Vissa 
känsliga ekosystem står redan på randen till kollaps och forskarna varnar för accelererande artutrotning. 
Sommarens extremvärme, torka och bränder har gett oss en föraning om vad som kan ske i takt med att 
temperaturen stiger.

Fossil energi, som möjliggjort mycket av vår tekniska utveckling och välstånd, är på väg att ta oss mot en 
global katastrof. I en rasande takt närmar vi oss gränsen för hur mycket växthusgaser vi totalt kan släppa ut i 
atmosfären utan att missa Parisavtalets mål om att hålla oss väl under 2 graders global uppvärmning.

I Sverige hade vi ett seriöst Agenda 21-arbete i slutet av 1990-talet, så även i Borås. Där var både 
kommunens miljöförvaltning och övriga förvaltningar, ideella miljöföreningar samt skolor och allmänhet 
delaktiga i arbetet. Det gav erfarenheter och kunskap till alla som på något sätt var delaktiga i arbetet.

Vänsterpartiet föreslår därför att Borås Stad initierar ett klimatråd i kommunen, som har till uppgift att 
påskynda arbetet med att minska våra klimatutsläpp med målet att Borås ska ta sin del av ansvaret för att 
uppnå Parisavtalets mål.

Klimatrådet bör sammanträda regelbundet och bestå av en representant per parti som finns representerat i 
kommunfullmäktige, tjänstepersoner från berörda förvaltningar och bolag, samt representanter för 
civilsamhället med intresse för klimatfrågan.

Vänsterpartiet föreslår att
- Borås Stad startar ett klimatråd i syfte att påskynda arbetet med att minska klimatpåverkan med

målsättningen att Borås ska ta sin del av ansvaret för att uppnå Parisavtalets mål.

Borås 2018-10-16

Tommy Josefsson (V)
Ida Legnemark (V) 
Anne Rapinoja (V)

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden
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Motion

Borås Stad ska främja goda arbetsvillkor i restaurangbranschen 

Enligt en granskning som Borås Tidning (2018-10-10) gjort saknar ungefär hälften av Borås 
restauranger kollektivavtal. Kollektivavtalet är till för att säkerställa att de anställdas 
rättigheter tillgodoses, att skäliga löner utbetalas samt att försäkringar för de anställda finns 
tecknade. Borås Stad hyr ut lokaler till krögare i kommunen, men flera av dessa restauranger 
saknar kollektivavtal.

Vänsterpartiet menar att Borås Stad ska främja goda arbetsvillkor i restaurangbranschen och 
konkurrens på lika villkor, detta genom att ställa krav på kollektivavtal vid uthyrning av 
lokaler till restaurangverksamhet.

Borås Stads verksamheter hyr ibland in sig på olika konferensanläggningar och restauranger i 
samband med utbildningsdagar, gratifikationsmiddagar och liknande. Vid dessa tillfällen ska
också krav ställas på att kollektivavtal finns.

Vänsterpartiet föreslår
- att Borås Stad enbart hyr ut lokaler för café- och restaurangverksamhet till aktörer med

kollektivavtal
- att krav på kollektivavtal ställs när Borås Stad bokar in sig på konferensanläggningar

eller restauranger

Borås 2018-10-16

Gabriella Andersson (V)
Inger Landström (V)
Ida Legnemark (V)
Anita Spjuth (V)
Peter Wiberg (V)

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden

2018-10-18 

Nytt styrdokument för Borås Stads hållning i frågor gällande konkurrens 

Borås har under de senaste åren fallit stadigt i Svenskt näringslivs ranking, från toppen 2014 
(plats 36 av 290 kommuner) till dagens placering, plats 94. Endast 50 procent av de tillfrågade 
företagarna i undersökningen tycker att Borås har ett bra företagsklimat och det krävs ytterligare 
åtgärder för att komma upp i nivå för ett gott företagsklimat. Även om årets resultat är något 
bättre än för 2017 är Borås, i ett längre perspektiv, inne i en fallande trend.  

Det finns specifika områden där vi som kommun sticker ut på ett kraftigt negativt sätt, t ex 
kommunpolitikernas och tjänstemännens attityder till företagande, service till företag, tillämpning 
av lagar och regler och konkurrens från kommunen.  

Just enkätfrågan ”konkurrens från kommunen” är Borås sämsta ranking i undersökningen, med 
plats 251. Det är viktigt att de bakomliggande orsakerna utreds och att andra högre rankade 
kommuners arbete analyseras – för att på så vis kunna förbättra den egna organisationen. En del i 
detta ska vara bättre möjligheter för företag att konkurrera på lika villkor. En åtgärd skulle därför 
vara ett styrdokument där kommunens hållning i frågor gällande konkurrens tas fram och 
redovisas under 2019. I dokumentet skulle det t e x kunna framgå Borås Stads syn på konkurrens, 
hur kommunen kan möjliggöra att fler företag kan delta i upphandlingar samt på vilket sätt vi kan 
nyttja företags kompetens som ett komplement till kommunens verksamheter. 

Mot bakgrund av ovan föreslås Kommunfullmäktige besluta: 

- Att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att under 2019 ta fram, samt redovisa, ett
styrdokument som tydliggör kommunens hållning i frågor gällande konkurrens.

För Moderata kommunfullmäktigegruppen 
Lars-Gunnar Comén (M) 
Martin Nilsson (M) 
Annette Carlson (M)  

MOTION 
Kommunfullmäktige 

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden
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2018-10-18 

Nytt styrdokument för Borås Stads hållning i frågor gällande konkurrens 
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kommunpolitikernas och tjänstemännens attityder till företagande, service till företag, tillämpning 
av lagar och regler och konkurrens från kommunen.  

Just enkätfrågan ”konkurrens från kommunen” är Borås sämsta ranking i undersökningen, med 
plats 251. Det är viktigt att de bakomliggande orsakerna utreds och att andra högre rankade 
kommuners arbete analyseras – för att på så vis kunna förbättra den egna organisationen. En del i 
detta ska vara bättre möjligheter för företag att konkurrera på lika villkor. En åtgärd skulle därför 
vara ett styrdokument där kommunens hållning i frågor gällande konkurrens tas fram och 
redovisas under 2019. I dokumentet skulle det t e x kunna framgå Borås Stads syn på konkurrens, 
hur kommunen kan möjliggöra att fler företag kan delta i upphandlingar samt på vilket sätt vi kan 
nyttja företags kompetens som ett komplement till kommunens verksamheter. 

Mot bakgrund av ovan föreslås Kommunfullmäktige besluta: 

- Att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att under 2019 ta fram, samt redovisa, ett
styrdokument som tydliggör kommunens hållning i frågor gällande konkurrens.

För Moderata kommunfullmäktigegruppen 
Lars-Gunnar Comén (M) 
Martin Nilsson (M) 
Annette Carlson (M)  

MOTION 
Kommunfullmäktige 

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden
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 Borås Stad utreder förutsättningar för att kunna anlägga en biokolanläggning i syfte att
omvandla trädgårdsavfall till biokol

Anne Rapinoja (V) 
Tommy Josefsson (V) 

Borås 2018-11-20 

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden

Motion om att utreda en biokolanläggning i Borås 

I Högdalen i Stockholm invigdes i våras en världsunik biokolanläggning. Där blir 
stockholmarnas trädgårdsavfall till biokol, under produktionsprocessen bildas även 
klimatpositiv fjärrvärme. Biokol har fantastiska egenskaper som jordförbättringsmedel 
samtidigt som det motverkar klimatförändringarna genom att binda kol i marken i tusentals år. 

Eftersom klimathotet är en realitet och förvärras varje år, är det värdefullt om även Borås kan 
bidraga med en biokolanläggning som minskar mängden koldioxid i atmosfären, det vill säga 
verka som en kolsänka. Redan nu samlas trädgårdsavfall in vid återvinningscentralerna 
runtom i Borås kommun. Biokolanläggningen kan till exempel byggas på Sobacken och kan 
bli ytterligare ett komplement till klimatsmart fjärrvärme. 

Anläggningen för biokol bygger på en uråldrig idé i modern tappning. Det är en urban kolmila 
som skapar ett hållbart kretslopp när kvistar och grenar förkolnas genom pyrolys. Biokolet 
kan användas i trädgårdar och i stadens parker och planteringar. Det får träd och planteringar 
att må bättre, samtidigt som det bidrar till att motverka klimatförändringarna. När kolet binds 
i marken istället för att gå ut i luften som koldioxid, skapas en kolsänka. Biokol är med andra 
ord en fantastisk jordförbättrare som bidrar till att göra staden grönare på flera sätt. 

Vi föreslår därför att 
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 Borås Stad utreder förutsättningar för att kunna anlägga en biokolanläggning i syfte att
omvandla trädgårdsavfall till biokol

Anne Rapinoja (V) 
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Borås 2018-11-20 

Bilaga till § 176 Anmälningsärenden

Motion om att utreda en biokolanläggning i Borås 

I Högdalen i Stockholm invigdes i våras en världsunik biokolanläggning. Där blir 
stockholmarnas trädgårdsavfall till biokol, under produktionsprocessen bildas även 
klimatpositiv fjärrvärme. Biokol har fantastiska egenskaper som jordförbättringsmedel 
samtidigt som det motverkar klimatförändringarna genom att binda kol i marken i tusentals år. 

Eftersom klimathotet är en realitet och förvärras varje år, är det värdefullt om även Borås kan 
bidraga med en biokolanläggning som minskar mängden koldioxid i atmosfären, det vill säga 
verka som en kolsänka. Redan nu samlas trädgårdsavfall in vid återvinningscentralerna 
runtom i Borås kommun. Biokolanläggningen kan till exempel byggas på Sobacken och kan 
bli ytterligare ett komplement till klimatsmart fjärrvärme. 

Anläggningen för biokol bygger på en uråldrig idé i modern tappning. Det är en urban kolmila 
som skapar ett hållbart kretslopp när kvistar och grenar förkolnas genom pyrolys. Biokolet 
kan användas i trädgårdar och i stadens parker och planteringar. Det får träd och planteringar 
att må bättre, samtidigt som det bidrar till att motverka klimatförändringarna. När kolet binds 
i marken istället för att gå ut i luften som koldioxid, skapas en kolsänka. Biokol är med andra 
ord en fantastisk jordförbättrare som bidrar till att göra staden grönare på flera sätt. 

Vi föreslår därför att 

Interpellation till Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens 
ordförande Helene Sandberg (S) 

Skolor och arbetsplatser ska vara fria från narkotika, om det råder inget som helst tvivel. Inte 
heller om att skolor spelar en viktig roll i det förebyggande arbetet mot narkotika. Skolan har 
också en viktig roll i att se till att unga som missbrukar snabbt fångas upp. Samtidigt måste de 
insatser mot narkotika som skolor utför ha ett tydligt lagstöd och får inte innebära att 
individers rättigheter kränks. 

Det har kommit till min kännedom att gymnasieskolor i Borås Stad följer en policy där elever 
som inte går med på ett ”frivilligt” drogtest automatiskt stängs av från undervisningen i två 
veckor. Stämmer detta, så menar jag att det är mycket allvarligt och försätter gymnasieelever i 
en situation där man i det närmsta är rättslös. Risken att sådana test kan missbrukas blir då 
uppenbar. 

Drogtester ska inte användas som ett sätt att bestraffa elever som missbrukar narkotika. 
Skolans arbete mot narkotika ska istället vara inriktat på att snabbt fånga upp elever som 
missbrukar, och tillsammans med andra myndigheter ska man arbeta för att eleven blir fri från 
sitt missbruk. 

Så här skriver Skolinspektionen på sin hemsida (https://www.skolinspektionen.se/sv/Rad-och-
vagledning/Stallningstaganden/Drogtester/) om drogtester i skolan: 

”Drogtester är ett kroppsligt ingrepp och enligt grundlagen är alla medborgare skyddade 
mot påtvingade kroppsliga ingrepp. Det innebär att inga drogtester kan genomföras i skolan 
utan att det finns ett fullt och reellt samtycke från eleven, och som huvudregel även från 
elevens vårdnadshavare om eleven inte är myndig. En elev har alltid rätt att avstå från att 
delta i ett test utan att behöva förklara varför, även om man tidigare har samtyckt. 

Skolan får inte använda våld, påtryckningar, hot om sanktioner eller andra metoder för att 
tvinga en elev att gå med på att göra ett drogtest.” 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens 
ordförande: 

1. Hur ser det narkotika- och drogförebyggande arbetet ut bland Borås Stads
gymnasieskolor?

2. Tillämpas på Borås Stads gymnasieskolor ett regelverk där elever som inte går med på ett
”frivilligt” drogtest automatiskt stängs av från undervisningen?

3. Om så är fallet, vilket lagstöd finns för ett sådant tillvägagångssätt?

4. Om så är fallet, avser nämndens ordförande att ta initiativ till att detta förfaringssätt
ändras?

Borås 2018-11-20 

Stefan Lindborg (V) 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga kommunfullmäktige 2018-11-22
Lisa Berglund (KD)

Kommunalt aktivitetsansvar i Borås Stad

Enligt skollagen kapitel 29 §9 har varje kommun ett kommunalt aktivitetsansvar (KAA) för 
ungdomar mellan 16-20 år utan sysselsättning. Varje kommun är skyldig att föra ett register över 
dessa ungdomar för att kunna erbjuda lämpligt stöd t.ex. att påbörja eller slutföra en utbildning. 

Senaste siffror för Borås Stad är att 412 st ungdomar är registrerade i KAA-registret. Av dessa har 
46 st någon form av pågående åtgärd t.ex. praktik eller regelbundna samtal. Det är 36 st som är 
inskrivna i Jobb Borås. Detta innebär att det är 330 st som inte är registrerade för någon pågående 
åtgärd.

Med bakgrund av ovanstående siffror är mina frågor till ansvarigt kommunalråd Anna Svalander 
(L);

Gör Borås Stad tillräckligt för ungdomar mellan 16-20 år som är utan sysselsättning?

Vilka konkreta åtgärder har det politiska styret i Borås Stad för att få fler ungdomar att fullfölja 
sina gymnasiestudier?

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor

Enkel fråga Kommunfullmäktige 
Niklas Arvidsson (KD) 2018-11-22 

Korttidsplatser och bemötande vid vårdplanering 

Borås Tidning kunde den 30 oktober berätta om en äldre persons upplevelse av ett 
vårdplaneringsmöte. Personen hade brutit lårbenet och skulle efter operationen skrivas ut från 
sjukhusets vård. I vårdplaneringsmötet inför utskrivningen bad vederbörande om plats på ett 
korttidsboende. Svaret blev att ansökan var noterad, varefter avslag på ansökan meddelades 
muntligt. Den berörda personen upplevde att beslutet lämnades utan motivering och att 
vederbörande inte hade möjlighet att påverka beslutet. 

I Borås Stads äldreombuds rapport år 2017 lyfts brister i bemötande och information fram 
som ett problem inte bara för de berörda personerna, utan även för anhöriga. I rapporten 
framkommer även att många anhöriga har synpunkter på vårdplaneringar som sker per 
video . Anhöriga upplever att de inte ges ett val mellan att ha vårdplanering via video  eller 

traditionell vårdplanering med biståndshandläggare på plats. 

För många äldre är korttidsplatserna en viktig sluss mellan sjukhuset och hemmet. 
Hemtagningsteam erbjuder förvisso ett värdefullt komplement till korttidsplatserna, men det 
finns ändå de som upplever det som en otrygghet att återvända till sitt hem, tätt inpå en 
sjukhusvistelse.  

Samtidigt är beläggningsgraden på korttidsplatserna hög. De extra korttidsplatser som behövts 
har kommunen i första hand löst genom tomma platser på vård- och omsorgsboende, och i 
andra hand genom att överbelägga korttidsboendet på Hulta Ängar. 

Mot bakgrund av ovanstående händelse och slutsatserna i äldreombudets rapport för 2017 blir 
mina frågor till ansvarigt kommunalråd, Malin Carlsson (S), följande: 

- Kan det finnas brister i bemötandet vid vårdplaneringsmöten? Brister som t.ex. kan te sig i
att besked lämnas muntligt och att den äldre inte uppfattar sin rätt att överklaga beslutet?
Eller i att vårdplanering sker per  och dennes anhöriga
har fått tydlig information om hur det går till eller har givits möjlighet att ta ställning till att
ha ett traditionellt vårdplaneringsmöte med en biståndsbedömare på plats?

- Om ja, på föregående fråga, hur ämnar det politiska styret i Borås Stad verka för att
vårdplaneringen sker på ett sätt som är transparent, tydligt och upplevs som mer lyhört för
den äldre och dennes anhöriga?

- Anser ansvarigt kommunalråd att det finns tillräckligt med korttidsplatser i Borås?

Bilaga till § 177 Interpellationer och enkla frågor
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Bilaga till § 177 Interpellationer och enkla frågor
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Enkel Fråga 
2018-11-22 

Kommunfullmäktige 

Enkel Fråga – Hur går arbetet med Rotundan? 
Under september 2015 gjorde Lokalförsörjningsnämnden i en skrivelse till 
Kommunstyrelsen Diarienummer 2015/LNO182 289 en framställan om att få riva 
Rotundan. Ärendet återremitteras. Mer underlag krävdes för att ta ett beslut. 
Kostnaden för rivning av fastigheten är framtagen och uppgår till 650 000kr. 
Fastigheten användes 2015 fram till augusti 2016 som transitboende för flyktingar och 
har sedan därefter stått tom. Kostnaderna/år uppgick enligt nedanstående: 

Efter det att begärt kompletterande underlag skickats in till Kommunstyrelsen har 
inget beslut i frågan lämnats till Lokalförsörjningsnämnden. Ärendet har ej tagits upp 
för beslut i Kommunfullmäktige och därmed inte heller diarieförts.  

Kostnader 2015 1 441 679 kr Intäkter 0 
Kostnader 2016 1 018 360 kr Intäkter 0 
Kostnad 2017 740 000 kr  intäkter 0 

OBS! Det föreligger inte något pågående, eller nära förestående plan-uppdrag som 
berör Lundby 1:7. 

Med bakgrund av ovanstående information önskas svar på följande frågor från 
Tom Andersson (mp); 

Behövs ytterligare underlag tas fram för att Kommunstyrelsen ska kunna fatta beslut 
om rivning av fastigheten Rotundan Lundby 1:7 ? 

Om ytterligare underlag ej efterfrågas i detta ärende, varför har då Kommunstyrelsen 
inte fattat beslutat om rivning och berett ärendet vidare till Kommunfullmäktige för ett 
slutgiltigt beslut om rivning av fastigheten Rotundan Lundby 1:7 ?   

Olle Engström 
Kommunfullmäktigeledamot 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till kommunalrådet Anna Svalander. 

Borås har under många år haft en resursfördelningsmodell som fördelar pengar till de 
kommunala skolorna utifrån elevgruppernas sammansättning. Lagen föreskriver att medel 
ska fördelas på lika grunder till både kommunala och fristående skolor. När det gäller 
friskolorna har dock kommunen av någon outgrundlig anledning fortsatt att år efter år 
betala de fristående skolorna ett genomsnittsbelopp av vad en elev kostar i den kommunala 
skolan. Det innebär, för att ta några exempel, att Kunskapsskolan överkompenseras årligen 
med minst 1,5 miljon och att Borås Kristna skola tappar intäkter på närmare en halv miljon
om året. 

När Grundskolenämnden bildades påbörjades ett arbete med att ta fram en 
resursfördelningsmodell som ska fördela pengarna utifrån alla skolors elevunderlag, 
inklusive de fristående skolorna. Ärendet har beretts under en längre tid och nu anser 
Vänsterpartiet att det får vara nog med förhalningar och föreslår att ett beslut fattas om att 
snarast möjligt införa en resursfördelningsmodell som följer lagen och omfördelar medel till 
både kommunala och fristående skolor utifrån elevgruppernas sammansättning.  

Stadsrevisionen skriver i sin senaste granskningsrapport: N mnden beh ver s kerst lla att 
resurser till frist ende och kommunala skolor f rdelas enligt g llande f rfattningar. 

Med anledning av detta missförhållande vill jag ha svar på några enkla frågor: 

- Är det kommunalrådets uppfattning att kommunen bör följa lagen i detta
avseende?

- Är kommunalrådet beredd påskynda ärendets hantering och införa den nya

resursfördelningsmodellen till 2019?

Borås 20/11 2018 

Lennart Andreasson (V) 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson (S) 

Enligt Borås Stads undersökning om hemlöshet i kommunen framgår att antalet unga i åldern 
18-20 år i hemlöshet har ökat med 200 procent. Det är alarmerande siffror som visar på
behovet av såväl en offensiv bostadspolitik som en aktiv socialpolitik för Borås. Under förra
mandatperioden drev Vänsterpartiet frågan om ett drogfritt stödboende just för målgruppen
unga, boendet skulle starta 2018. Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor:

1. När öppnar det drogfria stödboendet?
2. Hur många platser kommer det att ha?
3. Finns det ytterligare åtgärder planerade för att stödja gruppen unga i hemlöshet?
4. Om ja, i så fall vilka?

Borås 2018-11-20 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson (S) 

Enligt Borås Stads undersökning om hemlöshet i kommunen framgår att antalet unga i åldern 
18-20 år i hemlöshet har ökat med 200 procent. Det är alarmerande siffror som visar på
behovet av såväl en offensiv bostadspolitik som en aktiv socialpolitik för Borås. Under förra
mandatperioden drev Vänsterpartiet frågan om ett drogfritt stödboende just för målgruppen
unga, boendet skulle starta 2018. Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor:

1. När öppnar det drogfria stödboendet?
2. Hur många platser kommer det att ha?
3. Finns det ytterligare åtgärder planerade för att stödja gruppen unga i hemlöshet?
4. Om ja, i så fall vilka?

Borås 2018-11-20 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor

Enkel fråga till Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S)

Via den borgerliga alliansbudgeten som röstades igenom av Kommunfullmäktige efter valet 
2014 fick Kulturnämnden i uppdrag att inrätta en kulturfond, till vilken privata aktörer skulle 
kunna skänka pengar för att stärka kommunens kulturliv.

Uppdraget modifierades därefter något av Kulturnämnden och markerades som slutfört. I 
protokollet från Kulturnämnden 2016-10-27 går att läsa att fonden inrättas enligt uppdrag, 
samt att den i ett första skede fram till 2021 skall "medverka till ett progressivt 
kulturvårdsarbete i friluftsmuseet i Ramnaparken" (dvs nuvarande Borås museum). 

Mot bakgrund av detta undrar jag: 

1. Hur mycket pengar finns i fonden idag?
2. Hur mycket av fonderade medel har använts till "progressivt kulturvårdsarbete" i
Ramnaparken sedan fonden inrättades?
3. Hur mycket pengar har samlats in totalt?
4. Var finns information om hur jag som kulturintresserad medborgare och kommuninvånare
går till väga för att bidra till fonden om andan faller på?

Borås 2018-11-20 

Peter Wiberg (V) 

Bilaga till § 177 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Bilaga tilll § 186 Anslagsframställan för förskola på Alideberg, Vildmarken, Del av 
Lundby 1:1 Skogshyddan
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Bilaga till § 188 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut år 2018



Kommunfullmäktiges protokoll  |  22 november 2018

B 308

Bilaga till § 193 Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022
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Borås Stad 
2018-11-22 

Kommunsfullmäktige 
Ärende 16 (Nr 122) Bestämmelser om 

ersättning till kommunens förtroendevalda 

Alternativt beslutsförslag 

Förslaget avser den ekonomiska ersättning som utgår till kommunalråd i form av arvode. 

Arvoden är inte semesterersättningsgrundade och till följd av detta föreslås en höjning av de 

kommunala arvodena till 1,2 GN. 

Höjningen motsvarar en merkostnad på över en miljon kronor per år, drygt fyra och en halv 

miljoner kronor per mandatperiod. Vi är starkt kritiska till förslaget när Borås Stad samtidigt 

har utmaningar kring finansieringen av Borås Stads grundskolor, varav två grundskolor som 

var nedläggningshotade då resurser saknades under budget 2018. 

Det mest ansvariga vore att prioritera kommunens kärnverksamhet, välfärden, och säkerställa 

att kommunens barn och äldre får en förhöjd tillvaro - fö re  höjda politiska ersättningar. 

Sverigedemokraterna ser därmed hellre att vårt förslag från arvodesdelegationen om en 

justering av arvodena till 0,9 G N  blir gällande. De frigjorda resurserna kan istället fördelas till 

grundskolan eller förskolan i samband med budget 2019. 

Till följd av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna Kommunfullmäktige besluta 

At t  Justering av arvodena till 0,9 G N  blir gällande i bilaga A till "Bestämmelser om 

ersättning till kommunens förtroendevalda 2019-2022" under rubriken 
"kommunalråd". 

För Sverigedemokraterna 

Björn Ovarnström 

Kristian Silbvers 

Bilaga till § 193 Bestämmelser om ersättning till kommunens förtroendevalda 2019-2022
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Voteringslista nr. 1 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 20:46:50. 
15. Utdebitering 2019. (Nr 121) 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög                           (S)       2:a                                               X        
Ulrik Nilsson                           (M)       3:e                                               X        
Anne-Marie  Ekström                     (L)       2:a                                               X        
Niklas Arvidsson                        (KD)      2:a                                               X        
Annette Carlson                         (M)       3:e                                               X        
Andreas Exner                           (SD)      2:a                                                X      
Lennart Andreasson                      (V)       1:a                                               X        
Kerstin  Hermansson                     (C)       2:a                                               X        
Anna Svalander                          (L)       1:a                                               X        
Ulf Olsson                              (S)       2:a                                               X        
Malin Carlsson                          (S)       3:e                                               X        
Tom Andersson                           (MP)      1:a                                               X        
Leila Pekkala                           (S)       2:a                                               X        
Lars-Åke Johansson                      (S)       3:e                                               X        
Urban Svenkvist                         (M)       2:a                                               X        
Marie Fridén                            (M)       3:e                                               X        
Lars-Gunnar Comén                       (M)       2:a       Pirita Isegran                          X        
Birgitta Bergman                        (M)       2:a                                               X        
Crister Spets                           (SD)      1:a                                                X      
Björn Qvarnström                        (SD)      1:a                                                X      
Ida Legnemark                           (V)       2:a                                               X        
Maj-Britt Eckerström                    (C)       2:a                                               X        
Lars Gustaf Andersson                   (L)       2:a                                               X        
Yvonne Persson                          (S)       2:a                                               X        
Ninni Dyberg                            (S)       3:e                                               X        
Kjell Hjalmarsson                       (MP)      3:e                                               X        
Micael Svensson                         (S)       1:a                                               X        
Gun-Britt Persson                       (S)       3:e                                               X        
Hans Gustavsson                         (KD)      1:a                                               X        
Oliver Öberg                            (M)       3:e                                               X        
Dennis Jernkrook                        (M)       2:a                                               X        
Cecilie Tenfjord Toftby                 (M)       2:a       Anna-Clara Stenström                       X   
Leif Häggblom                           (SD)      3:e                                                X      
Olle Engström                           (SD)      1:a                                                X      
Anne Rapinoja                           (V)       3:e                                               X        
Cecilia Andersson                       (C)       1:a                                               X        
Andreas Cerny                           (L)       3:e                                               X        
Rose-Marie Liljenby Andersson           (S)       3:e                                               X        
Kent Hedberg                            (S)       3:e                                               X        
Christina Waldenström                   (MP)      2:a                                               X        
Sara Andersson                          (S)       1:a                                               X        
Per Carlsson                            (S)       1:a       Anja Liikalouma                         X        
Else-Marie Lindgren                     (KD)      3:e                                               X        
Amanda Wiktorsson                       (M)       3:e       Nils-Åke Björklund                      X        
Martin Nilsson                          (M)       1:a                                               X        
Ann-Charlotte Blomqvist                 (SD)      2:a                                                X      
Jan Nilsson                             (SD)      3:e                                                X      
Peter Wiberg                            (V)       1:a                                               X        
Alexander Andersson                     (C)       3:e                                               X        
Johan Wikander                          (L)       3:e                                               X        

Transport: 42 7 0 1 0 
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Voteringslista nr. 1 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 20:46:50. 
15. Utdebitering 2019. (Nr 121) 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög                           (S)       2:a                                               X        
Ulrik Nilsson                           (M)       3:e                                               X        
Anne-Marie  Ekström                     (L)       2:a                                               X        
Niklas Arvidsson                        (KD)      2:a                                               X        
Annette Carlson                         (M)       3:e                                               X        
Andreas Exner                           (SD)      2:a                                                X      
Lennart Andreasson                      (V)       1:a                                               X        
Kerstin  Hermansson                     (C)       2:a                                               X        
Anna Svalander                          (L)       1:a                                               X        
Ulf Olsson                              (S)       2:a                                               X        
Malin Carlsson                          (S)       3:e                                               X        
Tom Andersson                           (MP)      1:a                                               X        
Leila Pekkala                           (S)       2:a                                               X        
Lars-Åke Johansson                      (S)       3:e                                               X        
Urban Svenkvist                         (M)       2:a                                               X        
Marie Fridén                            (M)       3:e                                               X        
Lars-Gunnar Comén                       (M)       2:a       Pirita Isegran                          X        
Birgitta Bergman                        (M)       2:a                                               X        
Crister Spets                           (SD)      1:a                                                X      
Björn Qvarnström                        (SD)      1:a                                                X      
Ida Legnemark                           (V)       2:a                                               X        
Maj-Britt Eckerström                    (C)       2:a                                               X        
Lars Gustaf Andersson                   (L)       2:a                                               X        
Yvonne Persson                          (S)       2:a                                               X        
Ninni Dyberg                            (S)       3:e                                               X        
Kjell Hjalmarsson                       (MP)      3:e                                               X        
Micael Svensson                         (S)       1:a                                               X        
Gun-Britt Persson                       (S)       3:e                                               X        
Hans Gustavsson                         (KD)      1:a                                               X        
Oliver Öberg                            (M)       3:e                                               X        
Dennis Jernkrook                        (M)       2:a                                               X        
Cecilie Tenfjord Toftby                 (M)       2:a       Anna-Clara Stenström                       X   
Leif Häggblom                           (SD)      3:e                                                X      
Olle Engström                           (SD)      1:a                                                X      
Anne Rapinoja                           (V)       3:e                                               X        
Cecilia Andersson                       (C)       1:a                                               X        
Andreas Cerny                           (L)       3:e                                               X        
Rose-Marie Liljenby Andersson           (S)       3:e                                               X        
Kent Hedberg                            (S)       3:e                                               X        
Christina Waldenström                   (MP)      2:a                                               X        
Sara Andersson                          (S)       1:a                                               X        
Per Carlsson                            (S)       1:a       Anja Liikalouma                         X        
Else-Marie Lindgren                     (KD)      3:e                                               X        
Amanda Wiktorsson                       (M)       3:e       Nils-Åke Björklund                      X        
Martin Nilsson                          (M)       1:a                                               X        
Ann-Charlotte Blomqvist                 (SD)      2:a                                                X      
Jan Nilsson                             (SD)      3:e                                                X      
Peter Wiberg                            (V)       1:a                                               X        
Alexander Andersson                     (C)       3:e                                               X        
Johan Wikander                          (L)       3:e                                               X        

Transport: 42 7 0 1 0 

 
 
 
 
 
 
 
 

Transport: 42 7 0 1 0 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Sofia Bohlin                            (S)       2:a                                               X        
Robert Sandberg                         (S)       2:a                                               X        
Mohamed Kossir                          (S)       2:a!                                              X        
Johan Dahlberg                          (S)       3:e                                               X        
Magnus Sjödahl                          (KD)      3:e                                               X        
Hasse Ikävalko                          (M)       1:a                                               X        
Jolly Bou Rahal                         (M)       3:e                                               X        
Jonas Ellerstrand                       (SD)      3:e                                                X      
Olof Brandberg                          (SD)      2:a                                                X      
Gabriella Andersson                     (V)       2:a                                               X        
Mattias Danielsson                      (C)       2:a                                               X        
Anders Jonsson                          (S)       1:a                                               X        
Abdullahi Warsame                       (S)       3:e                                               X        
Marie Samuelsson                        (S)       1:a                                               X        
Sead Omerovic                           (S)       1:a                                               X        
Lisa Berglund                           (KD)      1:a                                               X        
Ulf Sjösten                             (M)       1:a                                               X        
Anders Alftberg                         (SD)      3:e                                                X      
Kristian Silbvers                       (SD)      2:a                                                X      
Stefan Lindborg                         (V)       3:e                                               X        
Ylva Lengberg                           (S)       1:a!                                              X        
Liridona Rexhepi                        (S)       1:a                                               X        
Anna Christensen                        (M)       1:a                                               X        

SUMMA: 61 11 0 1 0 
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Voteringslista nr. 2 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 21:00:56.
16. Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 (Nr 122) 1

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög (S) 2:a X 
Ulrik Nilsson (M) 3:e X 
Anne-Marie Ekström (L) 2:a X 
Åke Ekvad (KD) 2:a X 
Per Månsson (M) 3:e X 
Eva Eriksson (SD) 2:a X 
Lennart Andreasson (V) 1:a X 
Karl-Eric Nilsson (C) 2:a X 
Sorousch Rezai (L) 1:a X 
Bengt Bohlin (S) 2:a X 
Jessica Eng Strömberg (S) 3:e X 
Anna-Karin Gunnarsson (MP) 1:a X 
Leila Pekkala (S) 2:a X 
Lars-Åke Johansson (S) 3:e X 
Urban Svenkvist (M) 2:a X 
Marie Fridén (M) 3:e X 
Lars-Gunnar Comén (M) 2:a Pirita Isegran X 
Birgitta Bergman (M) 2:a X 
Crister Spets (SD) 1:a X 
Björn Qvarnström (SD) 1:a X 
Ida Legnemark (V) 2:a X 
Maj-Britt Eckerström (C) 2:a X 
Lars Gustaf Andersson (L) 2:a X 
Yvonne Persson (S) 2:a X 
Ninni Dyberg (S) 3:e X 
Kjell Hjalmarsson (MP) 3:e X 
Micael Svensson (S) 1:a X 
Gun-Britt Persson (S) 3:e X 
Hans Gustavsson (KD) 1:a X 
Oliver Öberg (M) 3:e X 
Dennis Jernkrook (M) 2:a X 
Cecilie Tenfjord Toftby (M) 2:a Annette Nordström X 
Leif Häggblom (SD) 3:e X 
Olle Engström (SD) 1:a X 
Anne Rapinoja (V) 3:e X 
Cecilia Andersson (C) 1:a Jan Idehed X 
Andreas Cerny (L) 3:e X 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 3:e X 
Kent Hedberg (S) 3:e X 
Christina Waldenström (MP) 2:a X 
Sara Andersson (S) 1:a X 
Per Carlsson (S) 1:a Anja Liikalouma X 
Else-Marie Lindgren (KD) 3:e X 
Amanda Wiktorsson (M) 3:e Nils-Åke Björklund X 
Martin Nilsson (M) 1:a X 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD) 2:a X 
Jan Nilsson (SD) 3:e X 
Peter Wiberg (V) 1:a X 
Alexander Andersson (C) 3:e X 
Johan Wikander (L) 3:e X 

Transport: 4 7 39 0 0 
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Voteringslista nr. 2 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 21:00:56.
16. Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 (Nr 122) 1

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög (S) 2:a X 
Ulrik Nilsson (M) 3:e X 
Anne-Marie Ekström (L) 2:a X 
Åke Ekvad (KD) 2:a X 
Per Månsson (M) 3:e X 
Eva Eriksson (SD) 2:a X 
Lennart Andreasson (V) 1:a X 
Karl-Eric Nilsson (C) 2:a X 
Sorousch Rezai (L) 1:a X 
Bengt Bohlin (S) 2:a X 
Jessica Eng Strömberg (S) 3:e X 
Anna-Karin Gunnarsson (MP) 1:a X 
Leila Pekkala (S) 2:a X 
Lars-Åke Johansson (S) 3:e X 
Urban Svenkvist (M) 2:a X 
Marie Fridén (M) 3:e X 
Lars-Gunnar Comén (M) 2:a Pirita Isegran X 
Birgitta Bergman (M) 2:a X 
Crister Spets (SD) 1:a X 
Björn Qvarnström (SD) 1:a X 
Ida Legnemark (V) 2:a X 
Maj-Britt Eckerström (C) 2:a X 
Lars Gustaf Andersson (L) 2:a X 
Yvonne Persson (S) 2:a X 
Ninni Dyberg (S) 3:e X 
Kjell Hjalmarsson (MP) 3:e X 
Micael Svensson (S) 1:a X 
Gun-Britt Persson (S) 3:e X 
Hans Gustavsson (KD) 1:a X 
Oliver Öberg (M) 3:e X 
Dennis Jernkrook (M) 2:a X 
Cecilie Tenfjord Toftby (M) 2:a Annette Nordström X 
Leif Häggblom (SD) 3:e X 
Olle Engström (SD) 1:a X 
Anne Rapinoja (V) 3:e X 
Cecilia Andersson (C) 1:a Jan Idehed X 
Andreas Cerny (L) 3:e X 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 3:e X 
Kent Hedberg (S) 3:e X 
Christina Waldenström (MP) 2:a X 
Sara Andersson (S) 1:a X 
Per Carlsson (S) 1:a Anja Liikalouma X 
Else-Marie Lindgren (KD) 3:e X 
Amanda Wiktorsson (M) 3:e Nils-Åke Björklund X 
Martin Nilsson (M) 1:a X 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD) 2:a X 
Jan Nilsson (SD) 3:e X 
Peter Wiberg (V) 1:a X 
Alexander Andersson (C) 3:e X 
Johan Wikander (L) 3:e X 

Transport: 4 7 39 0 0 

 

Transport: 4 7 39 0 0 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Sofia Bohlin                            (S)       2:a                                                 X     
Robert Sandberg                         (S)       2:a                                                 X     
Mohamed Kossir                          (S)       2:a!                                                X     
Johan Dahlberg                          (S)       3:e                                                 X     
Magnus Sjödahl                          (KD)      3:e                                                 X     
Hasse Ikävalko                          (M)       1:a                                                 X     
Jolly Bou Rahal                         (M)       3:e                                                 X     
Jonas Ellerstrand                       (SD)      3:e                                                X      
Olof Brandberg                          (SD)      2:a                                                X      
Gabriella Andersson                     (V)       2:a                                               X        
Mattias Danielsson                      (C)       2:a                                                 X     
Anders Jonsson                          (S)       1:a                                                 X     
Abdullahi Warsame                       (S)       3:e                                                 X     
Marie Samuelsson                        (S)       1:a                                                 X     
Sead Omerovic                           (S)       1:a                                                 X     
Lisa Berglund                           (KD)      1:a                                                 X     
Ulf Sjösten                             (M)       1:a                                                 X     
Anders Alftberg                         (SD)      3:e                                                X      
Kristian Silbvers                       (SD)      2:a                                                X      
Stefan Lindborg                         (V)       3:e                                               X        
Ylva Lengberg                           (S)       1:a!                                                X     
Liridona Rexhepi                        (S)       1:a                                                 X     
Anna Christensen                        (M)       1:a                                                 X     

SUMMA: 6 11 56 0 0 
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Voteringslista nr. 3 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 21:01:45.
16. Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 (Nr 122) 2

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög (S) 2:a X 
Ulrik Nilsson (M) 3:e X 
Anne-Marie Ekström (L) 2:a X 
Åke Ekvad (KD) 2:a X 
Per Månsson (M) 3:e X 
Eva Eriksson (SD) 2:a X 
Lennart Andreasson (V) 1:a X 
Karl-Eric Nilsson (C) 2:a X 
Sorousch Rezai (L) 1:a X 
Bengt Bohlin (S) 2:a X 
Jessica Eng Strömberg (S) 3:e X 
Anna-Karin Gunnarsson (MP) 1:a X 
Leila Pekkala (S) 2:a X 
Lars-Åke Johansson (S) 3:e X 
Urban Svenkvist (M) 2:a X 
Marie Fridén (M) 3:e X 
Lars-Gunnar Comén (M) 2:a Pirita Isegran X 
Birgitta Bergman (M) 2:a X 
Crister Spets (SD) 1:a X 
Björn Qvarnström (SD) 1:a X 
Ida Legnemark (V) 2:a X 
Maj-Britt Eckerström (C) 2:a X 
Lars Gustaf Andersson (L) 2:a X 
Yvonne Persson (S) 2:a X 
Ninni Dyberg (S) 3:e X 
Kjell Hjalmarsson (MP) 3:e X 
Micael Svensson (S) 1:a X 
Gun-Britt Persson (S) 3:e X 
Hans Gustavsson (KD) 1:a X 
Oliver Öberg (M) 3:e X 
Dennis Jernkrook (M) 2:a X 
Cecilie Tenfjord Toftby (M) 2:a Annette Nordström X 
Leif Häggblom (SD) 3:e X 
Olle Engström (SD) 1:a X 
Anne Rapinoja (V) 3:e X 
Cecilia Andersson (C) 1:a Jan Idehed X 
Andreas Cerny (L) 3:e X 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 3:e X 
Kent Hedberg (S) 3:e X 
Christina Waldenström (MP) 2:a X 
Sara Andersson (S) 1:a X 
Per Carlsson (S) 1:a Anja Liikalouma X 
Else-Marie Lindgren (KD) 3:e X 
Amanda Wiktorsson (M) 3:e Nils-Åke Björklund X 
Martin Nilsson (M) 1:a X 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD) 2:a X 
Jan Nilsson (SD) 3:e X 
Peter Wiberg (V) 1:a X 
Alexander Andersson (C) 3:e X 
Johan Wikander (L) 3:e X 

Transport: 39 7 4 0 0 
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Voteringslista nr. 3 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 22 november 2018 klockan 21:01:45.
16. Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022 (Nr 122) 2

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög (S) 2:a X 
Ulrik Nilsson (M) 3:e X 
Anne-Marie Ekström (L) 2:a X 
Åke Ekvad (KD) 2:a X 
Per Månsson (M) 3:e X 
Eva Eriksson (SD) 2:a X 
Lennart Andreasson (V) 1:a X 
Karl-Eric Nilsson (C) 2:a X 
Sorousch Rezai (L) 1:a X 
Bengt Bohlin (S) 2:a X 
Jessica Eng Strömberg (S) 3:e X 
Anna-Karin Gunnarsson (MP) 1:a X 
Leila Pekkala (S) 2:a X 
Lars-Åke Johansson (S) 3:e X 
Urban Svenkvist (M) 2:a X 
Marie Fridén (M) 3:e X 
Lars-Gunnar Comén (M) 2:a Pirita Isegran X 
Birgitta Bergman (M) 2:a X 
Crister Spets (SD) 1:a X 
Björn Qvarnström (SD) 1:a X 
Ida Legnemark (V) 2:a X 
Maj-Britt Eckerström (C) 2:a X 
Lars Gustaf Andersson (L) 2:a X 
Yvonne Persson (S) 2:a X 
Ninni Dyberg (S) 3:e X 
Kjell Hjalmarsson (MP) 3:e X 
Micael Svensson (S) 1:a X 
Gun-Britt Persson (S) 3:e X 
Hans Gustavsson (KD) 1:a X 
Oliver Öberg (M) 3:e X 
Dennis Jernkrook (M) 2:a X 
Cecilie Tenfjord Toftby (M) 2:a Annette Nordström X 
Leif Häggblom (SD) 3:e X 
Olle Engström (SD) 1:a X 
Anne Rapinoja (V) 3:e X 
Cecilia Andersson (C) 1:a Jan Idehed X 
Andreas Cerny (L) 3:e X 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 3:e X 
Kent Hedberg (S) 3:e X 
Christina Waldenström (MP) 2:a X 
Sara Andersson (S) 1:a X 
Per Carlsson (S) 1:a Anja Liikalouma X 
Else-Marie Lindgren (KD) 3:e X 
Amanda Wiktorsson (M) 3:e Nils-Åke Björklund X 
Martin Nilsson (M) 1:a X 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD) 2:a X 
Jan Nilsson (SD) 3:e X 
Peter Wiberg (V) 1:a X 
Alexander Andersson (C) 3:e X 
Johan Wikander (L) 3:e X 

Transport: 39 7 4 0 0 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Transport: 39 7 4 0 0 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Sofia Bohlin                            (S)       2:a                                               X        
Robert Sandberg                         (S)       2:a                                               X        
Mohamed Kossir                          (S)       2:a!                                              X        
Johan Dahlberg                          (S)       3:e                                               X        
Magnus Sjödahl                          (KD)      3:e                                               X        
Hasse Ikävalko                          (M)       1:a                                               X        
Jolly Bou Rahal                         (M)       3:e                                               X        
Jonas Ellerstrand                       (SD)      3:e                                                X      
Olof Brandberg                          (SD)      2:a                                                X      
Gabriella Andersson                     (V)       2:a                                                 X     
Mattias Danielsson                      (C)       2:a                                               X        
Anders Jonsson                          (S)       1:a                                               X        
Abdullahi Warsame                       (S)       3:e                                               X        
Marie Samuelsson                        (S)       1:a                                               X        
Sead Omerovic                           (S)       1:a                                               X        
Lisa Berglund                           (KD)      1:a                                               X        
Ulf Sjösten                             (M)       1:a                                               X        
Anders Alftberg                         (SD)      3:e                                                X      
Kristian Silbvers                       (SD)      2:a                                                X      
Stefan Lindborg                         (V)       3:e                                                 X     
Ylva Lengberg                           (S)       1:a!                                              X        
Liridona Rexhepi                        (S)       1:a                                               X        
Anna Christensen                        (M)       1:a                                               X        

SUMMA: 56 11 6 0 0 
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